
n

m

Dokketeater for voksne
Realister, psykologer og filosofer skal sette opp Rødhette 
og Ulven på superlørdag under Debut-uka. side21

• Nr. 7
• 28. april 1999
• Uke 17
• 24. årgang

Dere er udugelige!

Husk (tropia pa Internett; 
www.itropia.no

Går verden ad undas?
Tror du det snart er slutt på oljen?
Forsvinner regnskogen? Får vi kreft på grunn av foru
rensning? Test deg selv med vårt tippeskjema. Vi har 
funnet svarene du kommer til å hate å elske.
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Markus Lie skjel
ler ut studenpo- 
litikerne og 
Norsk Studentu
nion for politikk 
uten visjoner.
- Hele proses
sen er helt tilfel
dig, som et lot
teri i meninger.
- Det finnes ikke 
lederskikkelser 
eller talent len
ger! Som jusst- 
student og de
legat til landstin
get i NSU etter
lyser Markus Lie 
sexy studentpo- 
litikere med over
skudd og inter
esse.
Torgeir Fylkes- 

nes var observa
tør og hevder at 
de viktige beslut
ningene fattes 
andre steder.
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http://www.itropia.no
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Når 
fristeren 
kommer
Allerede til høsten har handelshøy
skolen BI klart å stable på beina en 
rekke kurs her i Ishavsbyen. Mar
kedet for private høyskoler, om al
dri så uvitenskapelige, blir bare be
dre. BI har tre ganger så mange 
studerende som universitetet i Trom
sø, og stigende. Universitetene sli
ter, selv om det egentlig er vi som 
har fordelene. De private forlanger 
dyrere skolebøker, kostbar kodeks 
i klær og utstyr, ofte tilrettelagte fa
sjonable leiligheter ($$) - i tillegg til 
skolepenger i dyre dommer. Null 
gebyrstipend fra lånekassen og in
gen laud-garanti eller pengene-til- 
bake på sosialen. Okke som, mar
kedet har talt - eller studenttallene, 
som det heter i akademia.

■ Det skal være vår store frihet 
på universitetet å slippe yrkesrettet 
utdannelse. På SV og Hum. er de 
sogar glad for å slippe unna både 
embete og profesjon - alt som luk
ter av arbeid og oppblåste lønnin- 
ger. Men om de sitter stille i lesesa
len og venter på en forjettet 
cand.mag. eller hovedfagseksamen, 
så er det andre som ikke gidder 
tråkle gjennom systemet og lære på 
gamlemåten. Det er ikke så popu
lært lenger - å gå på fylla i fire år, 
for så å jobbe som lærervikar med 
gjeldssanering og manglende ped. 
Håpet om å bh forfatter eller en kom
mentator noen gidder å høre på, er 
mer svart enn lyseblått.

■ Vi ser det for oss: En fiks 
ferdig kompetanse som er innstilt på 
markedets behov for øyeblikket. 
Innbakte moduler av sosialøkono
mi, psykologi og historie - ett år, 
eller full master, om du vil. Dernest 
klar til å arbeide i ”et dynamisk og 
fleksibelt arbeidsmiljø som setter 
store krav til profesjonalitet og ny
tenkning”. En klisjé? - kanskje, men 
hvorfor ikke? Den akademiske høy- 
hest kan likevel vise seg å være en 
Rocinante.

■ Det ryktes sterkt at BI har 
vært på frierferd til både den ene og 
den andre på universitetet. Det er 
vanlig for private skoler å leie inn 
kompetansen for å sikre gode stu
dier. Markedsrettet og akademisk 
på samme tid. Når BI sniker seg 
unna administrasjonen for å lokke 
og friste vitenskapsfolk, får vi se om 
det virkelig finnes noen akademisk 
og verneverdig bevissthet. Dersom 
penger og arbeidsmiljø teller mer 
enn idealisme, kan det jo hende at 
kompetansen siver ut.

■ Så nå da, modne akademi
kere, får dere vise hvilken vei uni
versitetet har tenkt å gå. Noen av 
oss skal tross alt overta institusjo
nen om noen år, og da vil vi nødig 
ringe BI for å få tak i akademikere.

Universitet og 
kunnskapssamfunn

Kronikk av 
Ivar Strand, 
studentleder 
fra Bergen

Vi har beveget oss inn i en verden hvor 
kunnskap, ideer og innovasjon er blitt den 
drivende kraft for velferdsutvikling. Borte 
er tiden hvor nasjonalstaten kunne vokse 
basert på store mengder naturressurser og 
statlig kapital bak hver arbeidsplass. Kraft- 
sosialismens dager er talte. Fremtidens ut
vikling vil bh drevet frem av dem som stadig 
vil være i stand til å fornye seg, utvikle ny 
teknologi og nye tjenesteytelser. Universi
tetenes vidunderlige tid er endelig kommet, 
og vi skulle i dag kunne se på den fremtiden 
som lysende og vår. Slik er det imidlertid 
ikke. På Universitetene hersker paradoksalt 
nok en oppfatning av krise.

Idekrisen
Oppfatningen av krise har svært lite med 
ressurser å gjøre. Den er snarere en idekri- 
se. Denne har blitt synliggjort særlig de 
siste 15 år da universitetene har bhtt formi
dable samfunnsstørrelser, ikke som resultat 
av sin latente kraft, men enkelt og greit som 
resultat av sin størrelse, som har vokst ek
splosivt. Med dagens store studenttall er 
universitetet med ett bhtt avmystifisert og 
transparent. De fleste av landets borgere 
har i dag et forhold til universitet - enten 
som tidligere studenter eller som onkler og 
tanter til dagens studenter.

Tradisjonstunge akademikere skriver 
imidlertid sørgelige bøker om universitete
nes sørgelige historie (Allan Bloom). Der 
hevdes det at universitetets tradisjonelle 
og bærende ide har forsvunnet. Universite
tene har mistet sitt grunnlag og sin enhet. 
Det finnes ikke lenger noe samlende pro
sjekt som bærer institusjonen. Universite
tet har bhtt et multiversitet.

Tradisjonalistenes våpen er tradisjonel
le argumenter, men det er nok ikke muhg å 
argumentere tradisjonelt i et moderne re
fleksivt samfunn og vinne. Det nærmest 
komisk paradoksale i det hele er vitenska
pens tradisjonsutslettende kraft. I vitenska
pen er metoden alt - og metoden er reflek
siv - og en refleksiv metode kommer i kon
trast til tradisjonen. Å sanksjonere en prak
sis fordi den er tradisjonell, holder ikke. 
Tradisjonen kan rettferdigjøres, men bare i 
lys av viten som ikke i seg selv er godtgjort 
av tradisjonen (Giddens The Consequen
ces of Modernity) 

Dette er kanskje teore
tiske problem

kunne

stillinger - langt mer jordnært er det å finne 
ut hva klassiske universitetsideer skal inne
bære av svar til et samfunn som ønsker 
200.000 studenter og et tett samvær mellom 
akademia og nærings/arbeidsliv. Da beve
ger vi oss over i et annet element av idekri- 
sen - elitismen har forsvunnet.

Utdanning og forskning er blitt demo
kratisert og alminneliggjort. Kunnskapen er 
tilgjengelig. Skillet mellom den eksklusive 
kunnskapsproduksjonen og den alminneli
ge anvendelsen er brutt ned som et resultat 
av et stadig høyere kompetansenivå i alle 
samfunnets rom. Hvert år uteksamineres 
det tusenvis av kandidater med forsker
kompetanse som naturligvis anvender sin 
metode og kunnskap hvor de nå enn måtte 
få arbeid. Det finske telekom-konsemet 
Nokia bruker alene 8 milliarder kroner årlig 
på forskning og utvikling. Det er mer enn 
Norge bruker på sine fire universiteter. I 
Australia er høyere utdanning blitt landets 
nest største eksportindustri. En nasjonal
stat som ønsker å opprettholde sitt vel
ferdsnivå, vil snart skrike etter mer utdan
ning og forskning. Samtidig er det en nåvæ
rende universitetsrektor i Oslo som vil halv
ere studenttallet.

Med dette som bakteppe er det fristende å 
forklare universitetstradisjonalistenes reak
sjon ved å ty til Bordieu og et noe forslitt 
klasseperspektiv. Språk er alt, og alle har 
ikke det defmerende språket. Enten vi liker 
det eller ei, så må vi ta høyde for klasser og 
dessuten institusjoner, og idet kunnskap 
blir allemannseie, vil den herskende klasse 
føle et behov for distansering og særpreg, 
noe som gir seg utslag i akademisering av 
de priviligertes språk og bevisst utilgjenge- 
lighetsgjøring gjennom eksluderende fora, 
språk og isolasjon av den kunnskap som 
tidligere var forbeholdt de få. Dette henger 
sammen med klasseteori, der den hersken
de klasse, så snart andre grupper klatrer i 
systemet, vil definere nye ekskluderende 
områder.

Konturene
Embetsmannstiden hvor professorer, stor
ting og regjering var tett sammenvevd er 
utvilsomt forbi. Dette er kanskje den eneste 
gang i norsk historie at vi har vært i nærheten 
av et ehteuniversitet. Venstrestaten og se
nere arbeiderpartistaten igangsatte folkehg- 
gjøringen av kunnskapen. Nå skulle bonde- 
ungdom og senere arbeiderungdom utdan
nes. Sosial mobilitet ble senere et hovedmål 
for arbeiderpartiet, og utdanning ble instru
mentelt nyttet til dette.

I den senere tid har imidlertid både innad
vendte tradisjonahster og utadvendte de
mokrater blitt utmanøvrert av effektive nyli- 
berahster. Deres fokus er effektivitet og lite 
annet. Verdigrunnlaget er vanskelig å få øye 
på, med mindre stylings- og ressurseffekti- 
vitet regnes blant dette. Det har skjedd en 
klar bevegelse i retning av neoklassisk øko
nomi blant norske sosialøkonomer. Dette far 
innvirkning på verdigrunnlaget og styrings- 
ideologien i store deler av den offentlige 
forvaltningen. Målsetningene blir fundamen
talt endret. Universitetet blir behandlet som 
en forlengelse av den statlige forvaltningen. 
Billig kunnskap er god kunnskap.

Omtrent der står vi nå. Samtidig aner vi kon
turene av det noe uhåndgripelige kunnskap^ 
samfunnet - en verden hvor de abstrakte 
samfunnssystemene vil kreve mer forskning 
og mer utdanning. Individene oppi det hele 
vil konstituere seg selv og sin egen utvikling 
ut i fra en stadig refleksiv søken etter kunn
skap og forståelse. Samtidig kan vi aldri væ
re sikre på at et bestemt element av denne 
viten ikke vil bh revidert. Universitetenes 
hegemoni forsvinner i denne prosessen. 
Kunnskap blir ikke lenger forbundet med ett 
sted - som universitetet - men snarere med 
en forståelse av kunnskapens rom som ikke 
kjenner geografiske og hegemoniske gren
ser. Spørsmålet blir ikke om kunnskapen vil 
overleve, men om universitetet som institu
sjon vil håndtere en slik virkelighet.

Spice Girls-generasjonen står snart og ban
ker på. Disse betrakter sin livsutforming som 
en shoppingtur. De ankommer kunnskapens 
rom som de ankommer et shoppingsenter. 
Det som ikke treffer dem upface og tilrette
lagt, vil ikke engang bh lagt merke til. I Kø
benhavn og Lund slår de sammen sine insti
tusjoner til Øresunds Universitet. En gigant- 
institusjon med 120.000 studenter hvor man 
fritt kan shoppe utdanning på tvers av alle 
mulige grenser. BI treffer allerede i dag 17.000 
norske studenter med sine tilrettelagte til
bud. I Norge synker både stortingets beta
lingsvilje til og studenttallet på - universite
tene.

Tiden er inne for radikal moderne tenkning. 
Fjem oppkonstruerte barrierer skapt av for
valtning og fagmiljøer. Se på brytningen 
mellom høyskoler og universitet som en for
midabel mulighet Ansvariiggjør samtidig in
stitusjonene sin egen overlevelse gjennom 
endrede finansierings- og personalstruktu- 
rer. Utfordringen blir da å ta vare på det 
latente og normative som offentlige univer
sitet kan tilføre vårt samfunn. Vi må bare ikke 
et øyeblikk tro at tradisjonens kraft skal 

bære universitetet 
gjennom dette.



Utropfø

Konfliktløsning eller 
terrorpolitikk ? -
- Det arbeidet vi har lagt ned 
er nå satt 25 år tilbake av 
drittsekker. Amerikanerne 
hadde en såkalt instant 
solution der en flere hundre 
års lang konflikt skulle av
skaffes via en underskrift på 
et papir i løpet av noen 
timer, uttaler rektor ved 
Nansenskolen Steinar Bryn i 
forbindelse med krisa i 
Kosovo.

Marianne Søndmør

Nansenskolen har i tre år drevet et 
dialogprosjekt retta mot det tidligere 
Jugoslavia. For snart to måneder siden 
møttes ungdommer fra albansk og ser
bisk side til dialogseminar på Lilleham-
mer. I Pristina har 16 av deltakerne som 
var på Lillehammer-seminaret dannet 
en egen Nansen-gruppe. I dag er spørs
målet 
dreid rundt når og hvordan 
man kan gjenåpne senteret 
og arbeidet som venter der 
nede.

- NATO si 
bombing har 
ført til en 
enorm 
polarisering 
av partene.

Felles erkjennelse
Kosovo er et tilfelle hvor 

dialog ikke har vært prøvd.
- Utfordringa ligger i det 

å faktisk kommunisere på 
en måte slik at det du sier 
er det som blir oppfatta, si
er Steinar Bryn.

- Hvis begge parter anerkjenner at 
motparten ikke godtar den andres krav, 
vil en dialog vært lettere. Vi måtte da 
ha funnet en tredje vei, en løsning over 
konflikten.

- Er det mulig å bli mer selvkritisk, å 
ta frykten seriøst? spurte Bryn de ko- 
sovoserbiske og kosovoalbanske ung
dommene. Det er viktig å understreke 
at en konfliktløsning ikke forsvarer, 
men forklarer partenes syn.

- NATO-bombinga har ført til en 
enorm polarisering av partene. Nå lig
ger det meste av muligheten for kon
struktivt arbeid på is. Med et terror
press over seg er muligheten for dia
log minimal.

Anerkjenner dialog
På mange måter har alle gått berserk. 
Man må innse at situasjonen er og opp
fattes forskjellig hos de ulike aktørene. 
Ved å respektere forskjellene kan man 
jobbe frem kreative løsninger. Man kan 
ikke forvente at en av partene skal gi
opp sitt mål. Bryn forteller at under 
arbeidet på Lillehammer-seminaret kom 
partene frem til en annerkjennelse av 
kommunikasjon og dialogarbeid.

- Det å drive dialogarbeid betyr ikke 
nødvendigvis enighet. Det er snarere 
et verktøy til en felles erkjennelse. Fort
satt er kosovoserberne og kosovoal- 
banerne uenige om historie og kultur. 
Åtte av deltakerne som var på Lille
hammer-seminaret er der fortsatt på 
grunn av hindringer med å komme inn i 
hjemlandet. Disse jobber nå aktivt med 
å få til et samarbeid mellom asylmott
aka som tar i mot flyktninger fra begge 
leire. Den albanske mafiaen har inter
nasjonale kontakter og kjører en streng

linje på offentlige og private uttalel
ser. Mange flyktninger som kommer til 
landet føler seg derfor ikke fullstendig 
trygge.

Naivitet?
Bryn har blitt skjelt ut av 
stortingsrepresentanter 
for å være en urealistisk 
person med naive løsnin
ger. Tror han at det å sam
les i et rom for å hygge 
seg er en reel løsning?

- Da kan jeg snu det på 
hodet og si at det var da

temmelig naivt å tro at vi kunne løse 
konflikten ved å bombe serberne! Det 
arbeidet vi og andre konfliktløsere har 
lagt ned er nå satt 25 år tilbake av dritt
sekker.

Amerikanerne hadde 
en såkalt instant solu
tion der en flere hundre 
års lang konflikt skulle 
avskaffes via en under
skrift på et papir i løpet 
av noen timer. Møtet i 
Rambouillet burde i det 
minste vart noe lenger. Dessuten job
bes det hardt med å få til dialog mellom 
partene. Man skal tross alt utvikle og 
trene ferdigheter i kommunikasjon mel
lom to grupper som helst ikke vil være 
i samme rom. Likevel er dette den enes
te måten og 
avskaffe fiendebilder på. Fiendebilder 
brytes ned via direkte konfrontasjon. 
Folk opplever at mediepropagandaen 
de har blitt utsatt for ikke stemmer og 
sier at det er helt utrolig at de måtte til. 
Lillehammer for å innse dette.

- Utfordringa 
ligger i det å 
faktisk 
kommunisere.

Utropia tar gjeme imot le
serinnlegg. Skriv kort og 
poengtert, og du når flere 
med dine meninger. Redak
sjonen forbeholder seg ret
ten til å forkorte. Oppgi 
navn og adresse. Leserinn
legg kan trykkes anonymt. 
Vi foretrekker tekst på dis
kett eller via e-post.

De intellektuelles svik
Først i forrige uke holdt Universitetet i 
Oslo sitt første offisielle møte om situa
sjonen i Kosovo. Fire uker etter bom
bingen starta fant Blindern det for godt 
å engasjere seg.

- Man kan godt si at fremstående 
intellektuelle har vært blinde og stolt 
på de internasjonale beslutningene som 
har blitt tatt. Jeg tenker da spesielt på 
utsagn og avgjørelser tatt av Robin 
Cock og Madeleine Albright. Ideelt sett 
skal Akademia spille rollen som kritisk 
vaktbikkje og presentere vikarierende 
motiver og konfliktløsende teorier. Bryn 
finner arbeidet med å skape et fredsuni- 
versitet i Tromsø nødvendig for å heve 
kompetansen på konfliktløsing. Til nå 
er lite arbeid nedlagt på undervisnings- 

nivået.

Tapende part
Bryn understreker at å tro 
at Norge er en fredsska
pende nasjon er naivt når 
det er snakk om fire, fem 
mennesker som trekkes 
frem i media. Solidaritet 

er noe helt annet enn å løse konflikter. 
Norge er dyktig til å samle, inn penger. 
Humanitær bistand innebærer nødven
digvis tak over hodet, mat og klær. Kon
fliktløsning og dialogarbeid prioriteres 
lite av norske myndigheter.

- Hadde den type arbeid Nansensko
len gjør vært prioritet, hadde vi trolig 
blitt møtt med større velvilje og økono
misk støtte. Det er en gryende erkjennel
se at å satse på menneskelige ressurser 
er en viktig del av freds- og forebyggen
de arbeid.

’T)e venstreorienterte sosial istslu- 
dentene har gjennomsyre! universi 
tetet. Hvordan skal det gå når disse 
kommunistene og stalinistene og 
masochistene skal ut i arbeidslivet 
og besette de høyere posisjoner i 
det norske samfunn? Her antar jeg 
at overvårkningspolitiet burde ha litt 
å gjøre. ? Les videre på side 16

...er et organ for 
studentene i Tromsø.

Avisa gis ut med 
støtte over 

semesteravgifta.
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Studenthus på betonglekter
Planen er nå å bygge etasjer 
på en betonglekter som skal 
festes til brygga. Dersom 
denne ideen går gjennom, 
blir studenthuset et student
skip

Erlend Bønes
Arne Gya (foto)

Drømmen om et studenthus virker mer 
realistisk enn på lenge. Studenthus-ut- 
valget (STUT) er i kontakt med firmaer 
ute i verden som tilbyr å skaffe tromsø- 
studentene sitt lenge etterlengtede stu
denthus.

- Lekteren skal bygges billig i et lav
kostland og slepes over havet opp til 
Tromsø, sier Arne Gya, som mener stu
dentene i Tromsø får et vanvittig bra 
velferdstilbud i forhold til prisen dersom 

STILLINGSUTLYSNING:

ORGANISASJONSSEKRETÆR
VED 

STUDENTTINGET, 
HØGSKOLEN I TROMSØ

Vi er en organisasjon i sterk vekst som jobber for og med studenter. 
Vi trenger i denne forbindelse et menneske som kan ta seg av den 
daglige driften av kontoret vårt i mellomveien 110, (ved avd. for 
lærerutdanning). Fast kontortid skal være mellom 11:00 og 15:00, 
ellers vil arbeidstiden variere med bl.a. en del møter på 
ettermiddagstid (8 timers dag).

Hovedoppgaver: • Daglig drift av kontoret.
• Kopiering og utsendelse av møteinnkallinger og 

sakspapirer.
• Ha ansvaret for valg av studentrepresentanter 

til ulike verv.
• Tilrettelegge for skolering av tillitsvalgte, 

være teknisk arrangør av kurs og konf eranser i 
regi av StiT.

• Være et kontaktledd ml. StiT/studentråd, 
StiT/administrasjonene og 
StiT/stud.repr. i ulike råd og utvalg.

• Kontinuerlig oppdatere leder, AU og SR-ledere.

Stillingen ansees som et heltidsverv og tiltredes snarest med en 
funksjonstid frem til 30.06.00. For å kunne søke må du være student 
ved Høgskolen eller Universitetet i Tromsø.
Honorar: 175 000,- fordelt på 12 måneder.
Spørsmål? Ring kontoret: 776 60 327 eller leder: 957 52 611 eller 
skriv en e-post: tit@stud.hitos.no
Søknad sendes: Studenttinget ved Høgskolen i Tromsø, mellomvn. 
110,9291 TROMSØ SNAREST»! (innen 11.05.99)

avtalen går i boks.. Gya, som er Student
samfunnets representant i STUT, ønsker 
foreløpig ikke å gå ut med hvem utvalget 
er i kontakt med, dette av konkurran
semessige hensyn.

Betonglekteren gir et areal på 850 kva
dratmeter per plan eller etasje, og målet 
er i overkant av 3000 kvadrat, noe som 
gir fire fulle etasjer. Det er allerede byg
get inn avløp -og kloakksystem i lekte
ren, og STUT er i kontakt med entrepre
nør for overbygget.

Skjær i sjøen
Det er imidlertid nok av skjær i sjøen for 
studenthuset. Finansiering er et spørs
mål som ikke er avklart ennå.

- Vi har bare et grovt prisanslag på 
hva kostnadene vil bli, men vi trenger 
flere penger, sier Gya. Han konstaterer 
at de som har ansvaret for finansierin
gen, har lite penger. Ame Gya sikter til 
Tromsø kommune, Universitetet og Høy-

På en slik lekter planlegges det nå et studenthus langs kaia i Tromsø. Hver etasje 
blir på 850 kvadratmeter, og med fire etasjer blir det storsal, kafeer og barer.

skolen. Universitetet har allikevel lovet 
å sette til side en stilling til prosjektering 
når den tid kommer.

- Er ikke sponsing fra næringslivet 
aktuelt?

- Nei, i øyeblikket ikke. Utvalget har 
vært inne på tanken, men studentvelferd 
er et offentlig ansvar, ifølge Gya. Plasse
ringen til en eventuell lekter er heller ikke 
klar.- Blant de aktuelle alternativene er 
Kjærbrygga ved Institutt for Filosofi, Sør- 
jeteen ved Mack og brygga bak Ner- 
stranda kjøpesenter.

- Hvilket av alternativene det blir, er 
ikke det viktigste, fortsetter han. Vedtak 
både i Studentstyret og Studentsamfun
net går inn for at et studenthus skal plas
seres i sentrum. Et studenthus i sentrum 
skal gi bedre forretningsgrunnlag både 
for konserter og servering.

- Dette vil selvsagt gi et tilbud til hele 
studentmassen - også høyskolestuden- 
tene, sier Gya.

Lavest for 
akademikere
Det lønner seg ikke å ta høyere 
utdanning, i alle fall ikke om du 
skal bli jurist. Jurister har hatt en 
reallønnsøkning på bare 0,5 pro
sent siden 1992. Til sammenlik
ning har husmorvikarene hatt en 
økning i reallønna på 16,4 pro
sent.

Det er i det offentlige lønns
veksten viser seg å være minst, 
og i år vil fagforeningen Akade
mikerne prøve å snu denne ut
viklingen, ifølge representanter. 
Ved å fordele lønnsveksten i de 
lokale lønnsforhandlingene hå
per Akademikerne at også det of
fentlige vil bli i stand til å kon
kurrere om kvalifisert fag 
Personell.

Konsertsal og kontor
-Hva skal huset på betonglekteren 
romme?

-Det vi ønsker å få inn i studenthu
set, er en konsertsal, gjeme som kom
binert storsal. Vi vil også ha tre semi
narrom, som kan brukes til seminarer, 
film, foredrag og så videre, håper Gya. 
STUT beregner også kontorplass for 
administrasjon og drift av Studentsam
funnet og diverse andre studentorga
nisasjoner. Øvingsrom for band, kor 
og orkester, samt en kafé eller kro, 
står også på ønskelisten.

-Hva kan ’’vanlige studenter” gjø
re for å framskynde byggingen av stu
denthuset?

-Da bør man ta kontakt med vel- 
ferdsansvarlig i Studentstyrets Ar
beidsutvalg og få vite når neste møte i 
Studenthusutvalget er, sier Gya, som 
håper på engasjement fra studentmas
sen.

uten
kandidater
Etter at fristen gikk ut i april, har be
dømmelseskomiteen for undervis
ningsprisen i 1999 ikke mottatt noen 
forslag til kandidater. Studentstyret 
valgte tre representanter til komiteen i 
januar, men disse har ikke vært i kon
takt med studie -eller informasjons
avdelinga ved universitetet i Tromsø, 
ifølge studentstyret ved universitetet 
i Tromsø.

Prisen, som er på 25 000 kroner, 
skal gå til en person eller et fagmiljø 
som har vist spesiell vilje og evne til å 
gi studentene god studiekvalitet gjen
nom undervisning. Nå har bedømmel
seskomiteen vedtatt å utsette fristen 
for nominering av kandidater til 1. mai.

SOMMERJOBB I BOLIGHJELPA?
Bolighjelpa skal ansette leder og assistent(er). Leder jobber juli og august, og assistent(ene) i august.

Nærmere informasjon hos Studentstyret, telefon 7764 4020 eller orgsek@sst.org.uit.no.

Skriftlig søknad med vedlegg sendes til Studentstyret ved UiTø, Hovedgården, 9037 Tromsø. Søknadsfrist 05.05.99

mailto:tit@stud.hitos.no
mailto:orgsek@sst.org.uit.no
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Tamburmajor for
For mange er hverdagen en 
balansegang mellom full
stendig kaos og kronisk 
migrene. I en slik verden 
finnes det ikke noe mer 
absurd enn ei smilende 
jente full av energi.

studentdemokratiet

Michael Wynn

I virvaret av komiteer og fagutvalg finnes 
det et menneske som får betalt for å spore et 
system i galskapen. Vi har tatt en kopp kaffe 
med avtroppende organisasjonssekretær 
Marit Martinsen. Jenta fra Helgeland prater 
som en foss og stopper bare for å ta forsikti
ge trekk fra sigaretten. Hun kom hit i -93 og 
har klatret gradene i studentdemokratiet. Hun 
har studert engelsk, historie og pedagogikk.

- Pedagogikken var en tabbe, legger hun 
til kjapt, - jeg får ta det på tabbekvota.

Etter ett år som organisasjonssekretær 
skal hun nå til Minnesota for å gjøre ferdig 
en hovedfagsoppgave i historie.

-Hva gjør egentlig organisasjonssekre
tæren ?

- Jeg administrerer studentdemokratiet 
og prøver og få orden på alle utvalgene og 
komiteene. Jeg begynte i jobben i juli i fjor. 
Det var da vi organiserte den store protesten 
som samlet 2000 studenter. Flere av oss fikk 
en gnist etter den marsjen. Vi ble inspirert til 
å gjøre en innsats.

- Men er ikke studentdemokratiet bare 
noe vrøvl?

- Studentdemokratiet er en viktig del av 
universitetet. Valgoppslutningen ligger over 
10%, noe som er veldig bra i landsmålestokk. 
Dessuten prøver vi nå å organisere oss på 
landsbasis. Alle organisasjonssekretærene ‘ 
skal møtes for å diskutere situasjonen.

- Hvordan vil du beskrive deg selv? Er 
du et ordensmenneske siden du greier å 
holde styr på tingene?

- Har du sett skrivebordet mitt? Det ser ut 
som et helvete. Jeg rydder det hver morgen, 
men om kvelden har det hopet seg opp svæ
re hauger. Jeg er en organisert rothue. Jeg er

få gjort ferdig hovedfagsoppgaven. Jeg skal 
til USA for studere den norske innvandrin
gen ved århundreskiftet. Amerikanerne er 
gjeme litt nostaligisk og bonderomantisk, 
og.det finnes nok av vennskapsorganisas
joner og historielag. Flere av dem er passe 
gæme.

Det blir imidlertid ikke siste gangen vi får 
se Marit på universitetet. Hun kommer tilba
ke til Tromsø sent på høsten. Mon tro om 
hun da har savnet alle de flagrende mengde
ne med dokumenter og forvirra folk som ma
ser om datoer og sakspapirer på kontoret? 
Tar vi ikke feil, husker hun nok fremdeles e-

mail adresser og fødselsnummer på alle som 
har vært innom studentdemokratiet de siste 
to årene.

fryktelig stressa, begynner på en masse ting 
og tar skippertak. Dessuten hater jeg økono- 
miarbeid. Jeg fikk 2 i matte på videregående.

- Har du et liv utenom studentdemokra
tiet?

- Nei, noe liv utenom studentdemokrati
et har jeg ikke. Jeg omgås de jeg jobber med 
privat og har fått mange flotte venner gjen
nom jobben. Jeg bor til og med sammen med 
andre studentstyre-representanter. Da jeg 
begynte med studentpolitikk for noen år til
bake, var det en helt annen kultur i student
politikken. Fraksjonene kranglet seg imel
lom. Jeg syntes det har bedra seg de siste 
årene.

- Du har altså ingen andre interesser 
enn jobben ?

- Jo, det har jeg jo. Jeg har jobbet som 
serveringsdame, vaskekjerring og som læ
rer. Dessuten jobber jeg av og til som syd
ame i ei dokketeatergruppe. Noen venner 
prøver å få meg med som tamburmajor i Om- 
pagniet.

- Tamburmajor?
- Ja, som drillpike, en sånn som går foran 

orkestret.
- Selvfølgelig! Er du musikalsk?
- Jeg gikk ut med NG i musikk fra ung

domsskolen.
- Hvordan tror du livet utenfor organi

sasjonslivet blir?
- Det var en krevende jobb, og jeg har 

lært mye. Nå kan jeg ta tingene litt med ro og

NHH tilbyr ettårig studium i praktisk pedagogikk 
rettet mot kandidater som har en fagutdanning i 
økonomisk-administrative fag. Utdanningen gir 
lektorkompetanse tatt sammen med høyere avdelings 
studium ved NHH og adjunkts- eller faglærer- 
kompetanse dersom man er siviløkonom eller har 
tilsvarende økonomisk-administrativ utdanning.

NlH|H|B
Norges Handelshøyskole
llelleveien 30, 5045 Bergen
Telefon 55 95 92 00 - E-post: stud@nhh.no

Praktisk
pedagogikk

TA EN TITT PÅ VÅRE HJEMMESIDER! 
Her finner du mer informasjon 
om NHH, studiets innhold, 
opptakskrav, søknadsskjema osv.

SØKNADSFRISTER:
15. juni for opptak i høstsemesteret
1. desember for opptak i vårsemesteret

Cand, mere/
Cand.oecon-
studier ved NHH
Høyere avdelings studium fører nå frem til gradene eand.iuerc 
eller eand.oeeon, avhengig av valgt spesialiseringsretning.
Er du siviløkonom, sivilingeniør - har du fireårig 
økonomisk-administrativ utdanning eller universitets
utdanning av høyere grad? Da kan du søke opptak til 
høyere avdelings studium, som også .utgjør kursdelen 
av doktorgradsstudiet. Det er et spennende studium 
med høyt faglig nivå.

TA EN TITT PÅ VÅRE HJEMMESIDER!

Her finner du mer Informasjon om 
NHH, studiets innhold, opptaks
krav, søknadsskjema osv.

.SØKNADSFRISTER:
15. juni for opptak i høstsemesteret
1. desember for opptak i vårsemesteret

Norges Handelshøyskole
llelleveien 30. 5045 Bergen
Telefon 55 95 92 00 - E-post: has.stiid@nhh.no

mailto:stud@nhh.no
mailto:has.stiid@nhh.no
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Rektor 
varsler 
kutt i 
lønningene
Universitene i Oslo og Ber
gen har foreslått en femårs
plan for omlegging av uni
versitetene. I siste utgave 
av Tromsøflaket går Tove 
Bull inn for en revidering 
av lønnsbudsjettene på fa
kultetene og enhetene ved 
UiTø. Forholdet mellom 
studenttall og budsjett -tall 
tvinger oss til det, skriver 
hun. Alternativet ville væ
re et kutt i midlene som blir 
brukt til forsking.

— I beste 
fall 
uryddig
Avtroppende nestleder i 
NSU Ove Rekstad kontaterer 
at det ble mye overtidsbruk 
under landstinget på Ås. Det 
kom inn mellom 250 og 300 
endringsforslag til arbeids- 
og prinsipprogrammet, og alt 
måtte kopieres til over 150 
delegater og observatører. 
Dette måtte skje under selve 
behandlingen og medførte 
store ekstrakostnader.
-1 beste fall var forslage

ne uryddige - i verste fall 
selvmotsigende, uttalte Rek
stad overfor studentstyret i 
Tromsø etter landstinget.’

Ansiktsløft for oppdragsforskning
Departementet går inn for at universitetene overtar eierskapet til 
uavhengige forskningsstiftelser som arbeider overfor næringsli
vet.

Nå skal all oppdragsforskning som bedrives på universitetene, inn i faste former. Mjøs-utvalget 
la nylig fram sine første delinnstillinger for regjeringen.

En ny organisasjonsmodell skal sikre at universitetenes autonomi blir ivaretatt samtidig som 
oppdragsforskningen blir erklært stueren. I dag har ikke universitetene formell adgang til å påta 
seg forskningsoppdrag på kommersiell basis, derfor er det sprunget ut en lang rekke miljøer fra 
universitetene organisert som stiftelser. Disse er universitetenes forlengede arm ut i hverdags- 
norge.

- Med et samfunn som er i rask endring kreves det ofte at forskningsoppdrag blir gjort raskt 
og faglig godt. Ettersom den beste kompetansen bør finnes på universitet og høyskoler, bør det 
også bli adgang til at disse miljøene skal kunne ta på seg eksterne oppdrag, sa Ole D. Mjøs da 
delinnstillingen ble overlevert.

Fram til nå har de kommersielle forskningsselskapene rundt universitetene vært organisert 
som stiftelser. Mjøs-utvalget foreslår at de heretter enten skal være statsselskap eller bli 
aksjeselskap eid av universitetene.

- Men vi vil ikke pålegge stiftelsene som allerede er etablert, å underlegges nytt eierskap, sier 
kirke- utdannings- og forskningsminister Jon Lilletun til Bladet Tromsø.

English 
summary

The newly elected leader of the stu
dent union NSU, Sigrun Aasland, 
promises more focus on women’s 
issues. Half of all hovedfag stu
dents are women, yet only a fracti
on of these women move on to take 
higher degrees. Aasland has been 
a central’ figuere in the debate on 
higher education in Norway and is 
known for her radical and marked- 
orieneted views.

The NSU was hit by scandal re
cently when it was discovered that 
the union board exceeded their ex
pense accounts. The former leader, 
David Baum, listed taxi-bills for 
over 12.000 NOK, and must answer 
for his activities when a report is 
presented to the control commitee.

The Tromsø delgates at the re
cent NSU congress said the orga
nisation was devided by fractional 
politics and intrigue. One delegate, 
Marcus Lie, said many student po
liticians came unprepared and were 
comptely devoid of any vision.

One branch of the NSU, the In
ternational Students Union, is also 
struggeling to stay afloat. The Uni
on is organising a multicultural ca- 
fee in the Bodega, May 14. Anno- 
nymous sources say the organisa
tion has suffered from a bad repu
tation among students because of 
its strict and undemoctratic lea
dership. With the comming of a new 
central leadership in the NSU, the 
ISU has seen their annual budget 
cut by 50%.

The plan to erect a new student 
building has taken an unexpected 
turn. The commitee working with 
the plan, the STUT, has contacted 
foreign companies that offer to er
ect the building on a concreete bar
ge. The barge will contain four full 
floors of seminar-rooms, offices and 
lecture-halls. Contruction -costs 
are now greatly reduced because 
the barge is to be built in a low- 
cost country and then towed to 
Norway.

, * KILROY-billetten er kun for ungdom under 26 år og studenter under 33 år.

Spør oss om flypass i Europa, Jorden Rundt, samt priser både innland og utland.

Oslo:
• Nedre

Slottsgt.23
• Blindern

tlf. 23 10 23 10
• Gruppeavdeling

tlf. 23 10 23 40

Bergen:
• Studentsenteret
• Vaskerelven 16

Stavanger:
• Breigata 11

tlf. 55 30 79 00 tlf. 51 85 86 00

Trondheim:
• Jomfrugata 1
• NTNU,

Gloshaugen
• NTNU, Dragvoll

tlf. 73 55 08 00

Tromsø:
• Strandgt. 36

tlf. 77 66 51 51

Kum
travels
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Vil ha evolusjonsteori
Flere studenter ved Universite
tet i Tromsø ønsker et kurs 
som tar utgangspunkt i 
evolusjonsteoriene. Biologifor-

eninga mener nye forklarings 
modeller er en
mangel ved institutt for biolo
gi-

Philip Andre Skau mener biologien blir ufullendt uten evolusjonsteori.

Marianne Søndmør
(tekst og foto)

Evolusjonær human-økologi er en 
voksende og omdiskutert fagdisi
plin. I USA har man et ganske bredt 
miljø som jobber innenfor feltet. Fle
re psykologer er engasjert i problem
stillinger. Philip Andre Skau, hoved
fagsstudent i biologi, mener Norge 
bærer preg av å ha et lite miljø. Han 
ser i første omgang for seg et tverr
faglig vekttallskurs. Ved Blindern er 
det i år allerede over hundre påmeld
te til kurset, som utgjør 2 vekttall.

- I Oslo ble det et spetakkel uten 
like internt, da tilsvarende kurs ble 
innført ved institutt for biologi, sier 
Skau.

- Likevel har arbeidet med å søke 
nye forklaringer ligget der, legger 

han til. Et eksempel på dette er 
genetikken som nytt fagfelt. Man 
har blant annet botanikere og fe
minister som står fjernt fra denne 
vinklingen innen biologi.

Tradisjonelt har en evolusjonær 
tilnærmelse stått i sterk kontrast 
til den samfunnsvitenskapelige. 
Skau tror at man ved å innføre fle
re fagdisipliner kan trekke opp 
grenselinjer mellom vulgærbiolo- 
gien og den mer seriøse forsknin- 
ga. Han savner imidlertid en nyan
sert debatt med større innsikt i 
Darwins teorier. Biologiforeninga 
kommer til å sende en innstilling 
til institutt for biologi og 
Mat.nat.fak.

- Her fins lærerkrefter som kan 
ta seg av et slikt kurs, avslutter 
Skau overfor Utropia.

Samiid Vuorkå-Dåvvirat 
DE SAMISKE SAMLINGER 
9730 Karåsjohka/ Karasjok

Søker

GUIDER
Ved De Samiske Samlinger er det ledige guidejobber. 
Guidene bør kunne arbeide minst 1 måned i perioden 01.06 
- 31.08.99

Oppgi i søknaden hvilken tidsperiode du kan jobbe. 
Lønnstrinn 1-22 etter ansiennitet.

Språkkunnskaper og godt kjennskap til samiske forhold 
er nødvendig. Opplæring gis. Især fransk- og spansktaleh- 
de oppfordres til å søke. Lønn og arbeidstid avtales ved 
tilsettelse.

Søknadsfrist: 26.04.99

Søknad etter attester séndes:
De Samiske Samlinger
Postboks 143 - 9735 Karasjok - Tlf. 78 46 99 50

I
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NŠU — LANDSTINGET

Selvsikkert ledergeni
Sigrun Aasland lover at det blir mer spennende, kreativt 
og mer kvinner i utdanningsmiljøet i Norge etter at hun 
overtar som leder for Norsk Studentunion NSU. - Dess
uten må vi reise til utlandet

- BI vil tvinge 
universitetet i 
Tromsø til å bli 
mer interessant.

Sigrun Aasland fra Bergen overtar ledelsen av Norsk studentunion. Ung fremadstor
mende, intelektuell, og ikke minst - kvinne.

Andreas Knudsen
André Kvemhaug (foto)

Nå skal universitetene tvinges til å bli 
spennende for studentene. Sigrun Aas
land går på sammenlignende politikk i 
Bergen og har rast med stormfart til top
pen i norges største og mektigste stu
dentorganisasjon - med hele 75 000 
medlemmer.

Et av de viktigste 
feltene Sigrun satser 
på framover, er kvin
ner i akademia.

- Det er femti pro
sent kvinneandel på 
hovedfag, men rekrut
teringen videre inn i forskning er lav, 
sier hun og tilføyer at menn reproduse
rer den regjerende tankegangen i fors
kning og undervisning. Selv har Sigrun 
rukket å avlegge mellomfagseksamen i 
sammenlignende politikk. I tillegg har 
hun reist ett år for å studere i Frankrike.

- Kommer du til å argumentere ag
gressivt for kvinner på universitetene? 
spør en nervøs reporter.

- Ja, det skal jeg gjøre. Kvinneaspek- 
tet er svært viktig for meg, forteller Si
grun. Hun går inn for at kvinnene skal 
bryte det ’’glasstaket” som mannsdomi
nansen har satt over de av dem som 
ønsker seg oppover og fremover i høy
ere utdanning og forskning.

- Internasjonal 
Underveis i sin politiske karriere har Si
grun Aasland sittet som internasjonalt 
ansvarlig i studentparlamentet i Bergen, 
og hun har teoretisert masse for under
trykte i den tredje verden. Organisasjo
nen hun nå skal lede, kuttet internasjo
nal studentunion ISU med store sum
mer samtidig som Sigrun ble valgt.

- ISU tror jeg er bedre tjent med å 
være en egen organisasjon - som ikke 
ligger under NSU, forsvarer hun seg og 
beklager at norsk studentunion kutter 
støtten til dette ’’spedbarnet” i organi
sasjonen.

- ISU vil få mer støtte dersom de 
søker om midler uavhengig av NSU.

Universitetet i Bergen er erklært inter
nasjonalt, men Sigrun har lite til overs for 
det hun mener er skryt. Hun savner at 
man kommer de utenlandske og norske 
studentene i møte og lager et fellesskap. 
Folkelig fascisme tror Sigrun det er nok 
av i Norge. Hun er ikke fornøyd med 

engasjementet fira folk 
som kommer hver gang 
det skjer store katastro
fer ute i verden - og gir 
en slant til veldedighet.

- Nordmenn elsker å 
grave seg ned i sin egen 
hjertegodhet. Vi må se

nytt på internasjonale konflikter, hevder 
hun. I følge den nye lederen har norsk 
studentmiljø mye og ekspanderende so
lidaritet.

At universitetet i Tromsø lufter pla
ner for fredsforskning -og undervisning, 
synes Sigrun er strålende.

- Gå i dybden! Norge må ikke bare 
drive énveisbistand.

Markedsrettet og radikal
Sigrun Aasland har vært svært aktiv i 
debatten rundt høyere utdanning og fors
kning som norsk utdanningspolitikk har 
satt i gang, Hun sitter i NSUs referanse
gruppe for Mjøs-utvalget og har ledet 
diskusjonen innad i NSU sammen med 
Ivar Strand, også fira Bergen.

Når handelshøyskolen BI kommer til 
Tromsø om et par semestre, tror Sigrun 
at universitetet her kommer til å skjerpe 
seg.

- BI vil tvinge universitetet i Tromsø 
til å bli mer interessant. Det kommer til å 
måtte tilby studentene bedre kvalitet på 
studiene, hevder hun.

Da hun besøkte Tromsø i forrige må
ned for å hjelpe i gang diskusjonen, øy
net vi en radikal og markedsrettet profil. 
Sigrun Aasland er bestemt på at et uni
versitet ikke er mer enn de verdiene det 
kan tilby samfunnet, og da nytter det 
ikke å stivne til i gamle former.

Truls Gulowsen i styret for NSU reagerte 
kraftig på at ikke landsstyret ble orientert 
om overforbruket i organisasjonen

Arbeidsutvalget tilgitt
Ledelsen i Norsk Stu
dentunion (NSU) fikk 
kraftig kritikk av sin egen 
kontrollkomite for over- 
bruk av penger til sosiale 
tiltak og reiseutgifter i 
arbeidsutvalget. Økono
miske problemer i NSU 
stagget landstinget.

Andreas Knudsen og André 
Kvemhaug (foto)

Nylig ble regnskapet lagt fram for 
landstinget, og det viste seg at NSU 
hadde brukt 146.000 kroner mer enn 
budsjettert forrige periode. Angive
lig skal taxiturer rundt i Oslo ha vært

utslagsgivende. Dessuten har bruk av 
penger til overtidsmat hopet seg opp på 
regnskapet.

Det kom til fullt opprør i landstings- 
salen da Gunnhild Rui fra kontrollkomi
teen leste opp en ukjent rapport fra revi
sor for landstinget. Revisorgruppen Ru- 
di-revisjonen påpekte store mangler i 
regnskapet og overskridelser av årets 
budsjett.

- Det er faen ikke lov å gjemme rap
porten for alle andre folk, selv om det er 
mulig å gjøre feil, hevdet Truls Gulow
sen fra landsstyret under høy tempera
tur.

Tapte 1,4 millioner
Leder David Baum forkynte i sin tale at 
norsk studentunion har mistet inntekter 
tilsvarende 1,4 millioner kroner. Dette

skal skyldes at Norges Tekniske- og Na
turvitenskapelige Universitet (NTNU) i 
Trondheim trakk seg ut av organisasjo
nen.

I tillegg har stagnasjon i studenttalle
ne medført sviktende medlemsinntekter 
for NSU.

- Baklager!
Landstinget konkluderte med å sette ned 
enda en kontrollkomite for å utrede regn
skapet og revisorrapporten. Den tidlige
re rapporten ble vedlagt landstingsved- 
taket og skal tas til etterretning av det 
avtroppende arbeidsutvalget i NSU.

- AU retter en uforbeholden unn
skyldning for overskridelsen av reise- 
posten, sa en angrende David Baum til 
landstinget på Ås, og flertallet lot seg 
stagge.
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NSU mot Milosevic
Michael Wynn

Etter mye diskusjon vedtok lands
møtet i norsk studentunion å legge 
årets solidaritetsaksjon til Serbia. 
Aksjonen skulle opprinnelig legges 
til Zimbabwe, men utviklinga den 
senere tida fikk landsmøtet til å om
bestemme seg.

NSU er medlem av den europeiske 
paraplyorganisasjonen EIS^, som ar
beider for studenters rettigheter. I ok
tober 1998 deltok delegater fra Hvite- 
russland og Serbia på et styremøte i 
EISB, og de fortalte om uholdbare for
hold i hjemlandene. Milosevic og hans 
rød-svarte koalisjon har kneblet stu
dentene. De har fått forbud mot å orga

nisere seg eller trykke noen form for 
kritikk av staten. Kampen mot regimet 
har blitt tvunget under gjorda og fore
går i dag ved hjelp av flygeblader, In
ternett og ulovlige skrifter.

Solidaritetsaksjonen er delvis en in
formasjonskampanje rettet mot studen
ter i Norge, og delvis en støttekampan- 
je rettet mot studenter på Balkan.

Landsmøtet har bevilget 30.000 kro
ner til aksjonen, og NSU prøver nå 
å trekke til seg støtte fra andre or
ganisasjoner, bl.a. SAIH (studen
tenes og akademikernes internasjo
nale hjelpefond). NSU har tidligere 
arrangert solidaritetsaksjoner til 
støtte for frigjøringskampene i Øst- 
Timor og Vest-Sahara.

- Tombola i meninger
Markus Lie fra stu
dentstyret i Tromsø 
måtte overvære det 
han mener er et lotteri 
i meninger - uten 
lederskikkelser eller 
sexy studentpolitike- 
re. Fraksjonsleder 
Torgeir Fylkesnes 
mener det viktige 
skjer andre steder.

Andreas Knudsen
André Kvernhaug (foto)

Tromsø nektet som kjent å de
le seg i en moderat og en radi
kal fraksjon under landstinget 
i NSU på Ås forrige helg. Un
der de varmeste fraksjons- 
splittelsene satt de seksten re
presentantene fra Tromsø 
sammen rundt bordet og dis
kuterte i ordnede former. 70 
andre delegater myldret i lo
kaler og korridorer på sam
funnshuset til landbrukshøy
skolen, hvor landstinget fant 
sted.

Markus Lie fra ansvarlige 
studenters liste ASL ler godt 
av studentpolitikerne på norsk 
studentunions landsting. Han 
og femten andre på Tromsø-
benken måtte blant annet over
være en fem timer lang debatt 
om NSU-styrets taxiregninger. 
Over 250 forslag til endringer i 
NSUs arbeids- og prinsippro
gram måtte også tråkles gjen
nom uten det store engasje
mentet, ifølge Tromsø-repre- 
sentantene. Det tok flere timer 
bare å godkjenne delegatene 
til landstinget.

- Man gjør seg opp noen 
tanker. Det hele er en komedie 
på høyt plan, sier Markus opp
gitt til Utropia. Den høye in
teressen for å delta blant stu
denter fra hele landet, tror han 
kommer av 
gratis reise og 
opphold. 
Dessuten ble 
det øl og fest 
etter de dags- 
lange møte- 
rundene.

- Ikke at jeg rynker på nesa 
på grunn av øl, presiserer han.

Total apati
Markus Lie sier rett ut at NSU

-Det hele er en 
komedie på høyt 
plan...

Markus Lie er lei av studentpolitikere uten visjoner om å gjøre noe i sine verv. - Det hele er en komedie på høyt plan, sier han.

politisk er helt håpløst. Under 
landstings-debattene ble flere 
viktige spørs
mål, som lokal
lagenes forholdt 
il vertskommu
nene og studen
tenes solidari
tetsaksjon, be
handlet og ved
tatt. Det var imidlertid ikke dis
se sakene som vakte mest opp
merksomhet på dagsorden.

Studentpolitikerne viser en 
total apati, hevder Markus. Han 
hadde håpet på en konstruktiv 

debatt, med vi
sjoner og øn
ske om å gjøre 
noe for studen
tene, men ble 
skuffet. Han 
mener det ikke 

lenger finnes dyktige talere og 
lederskikkelser i studentpolitik
ken.

- Alle på talerstolen stotrer 
og stammer. Studentpolitikere 
må være sexy - vi må ikke mis

- Dette er som 
i monopol: 
kjøp og salg...

te personer som har overskudd 
og er interesserte, sier han.

Hestehandel
Det som tydelig
vis opptok dele
gatene mest, var 
å få sine kandi
dater valgt inn i 
det nye NSU- 

styret som skal tre i stilling fra 
nyttår. Utropias journalister 
var selv til stede mens lands
tinget gang på gang ble utsatt 
fordi fraksjonene måtte ha in
terne møter. Under disse møte
ne ble de enkelte fraksjonene 
enige om hva delegatene skul
le stemme. Deretter ble en re
presentant eller ’’fraksjonsle
der” sendt mellom gruppene, 
som satt i forskjellige rom - for 
så å vende tilbake med et svar 
som dannet nytt forhandlings- 
grunnlag.

- Dette er som i monopol: 
kjøp og salg, konstaterer Mar
kus. Han forteller at Tromsø- 
benken måtte love et bestemt 

antall stemmer til styrekandi
dat Sigrun Aasland for å kjøpe 
stemmer på Lasse Ramstad fra 
de andre gruppene.

- Varsellampen lyser. Selv
følgelige grunnidealer på et 
universitet er borte, sier Mar
kus Lie. Han mener rutinene for 
dagsorden må endres for å ska
pe en moden debatt. Under 
landstinget i 
NSU måtte 
sekretariatet 
flere ganger 
avbryte de
batten på 
grunn av
hastverksarbeid fra redaksjons
komiteen, som hadde ansvaret 
for å utarbeide sakspapirer og 
innstille forslag til lovendrin
ger.

- Skjer andre steder 
Torgeir Knag Fylkesnes, som 
var mellommann for Tromsø- 
benken, er enig i mye av kritik
ken til Markus Lie. - Men når 
kom det noe ut av et landsting 

- Ikke at jeg 
rynker på nesa 
på grunn av øL

som påvirket politikken? spør 
han. Fylkesnes ser at det er mye 
hestehandel på landstinget, 
men det er ikke her det viktige 
skjer, hevder han.

Fylkesnes kom selv med for
slag om å slå sammen de to 
store studentorganisasjonene 
StL (studentenes landsfor
bund) og NSU. Dette ble ved

tatt i arbeidspro
grammet til NSU.

- Det neste 
blir sammenslå
ing av student
samskipnadene, 
sier Fylkesnes,

som har stor tro på studente
nes makt gjennom politikk og 
organisasjoner.

- Hva med å legge ned 
landstinget og overlate sam
ordningen av lokallagene til 
landsstyret i Oslo? .

- Å arrangere konferanser 
rundt i landet vil ha mye større 
effekt, sier Torgeir Knag Fyl
kesnes om det lave engasje
mentet i NSUs landsting.
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Bl etablerer maritimt senter
Representanter for næringa peker på et 
økende behov for maritim kompetanse. 
Norsk rederforbund har lovet støtte til 
opprettelsen av det nye maritime senteret 
ved handelshøyskolen BL Petter C. Om- 
tvedt, som er engasjert av BI for å organi
sere arbeidet, sier til Inside at ’’sentret 
foreløpig blir en liten sentral for å aktivi
sere fagfolk på de andre instituttene.”

Studentbussen i rute
Studvest melder at Velferdstinget ved 
Universitet i Bergen har gått til aksjon 
mot høye busspriser. Tinget har arran
gert gratis bussavganger for studenter, 
og aksjonen har vekket oppsikt i det poli
tiske miljøet. Lokalpolitikeren som er an
svarlig for samferdsel i fylkestinget i Hor
daland, sier det ikke finnes noen byer i 
Europa med så lave overføringer til sam
ferdsel som Bergen.

- Denne aksjonen er oppsiktsvekken
de, sier samferdselsminister Dag Jostein 
Fjærvold. - Blir vi kontaktet, er dette en 
sak vi må se nærmere på.

Utropia Tromsø Studentavis søker medarbeidere

Forsker truet på livet
Religionshistorikeren Geir Levi Nilsen har 
blitt truet på livet etter at han våren 1996 
leverte en hovedfags oppgave i religi
onshistorie om satanisme og rituelle over
grep mot barn. Nilsen sier til Universitas 
at han ved to anledninger skal ha blitt 
oppringt av anonyme personer som har 
gitt ham beskjeden slutt med dritten 
din, ellers tar vi deg!”. Politiet avlyttet 
Nilsens telefon en periode i 1997, uten 
resultater. Nilsen holder nå på med en 
doktorgrad om satanisme og demonologi 
gjennom historien.

Oiuter DusReti
ITU&1HT&VII& I T R O W □ W f < N

Studentpolitikere i øst og vest
Under Dusken kan fortelle at flere av de 
lokale studentpolitikeme er oppmeldt ved 
andre læreinstitusjoner. Avtroppende 
NSU-leder David Baum mener dette er 
høyst mistenkelig og har erklært de tre 
politikerne uønsket på landsmøtet i orga
nisasjonen. Han sier til studentavisa at 
det hele virker udemokratisk, siden de tre 
kan få dobbeltroller som medlem i eller 
representant for flere organisasjoner eller 
lokallag. En av de tre, Endre Jo Reite, 
aviser det hele:

- Jeg hadde tenkt å ta økonomisk- og 
administrative fag på høyskolen i Sta
vanger, og jeg hadde ikke noen konspira
toriske planer bak dette.

Fritt fram på informatikk
Alle som søker informatikk grunnfag vil få 
plass til høsten. Ingen nye fag vil bli luk
ket.

NTNU profilerer seg som et IT-univer- 
sitet, derfor synes vi det ville bli feil å lukke 
faget, sier Erling Paulsen, studentrepre
sentant i Kollegiet. Det er stort sett de 
fagene som tidligere har vært lukket som 
også til høsten vil bli adgangsbegrenset.

- Såvidt jeg kan se blir ingen nye em
ner lukket til høsten. Vi er fornøyd med at 
det ikke blir store forandringer, fordi det 
letter arbeidet vårt betydelig. Det er særlig 
gledelig at IT-studiene holdes åpne, sier 
Dagfinn Refseth ved Studieavdelingen på 
Dragvoll.

Planlegger du å studere i Tromsø? Er du interessert i 
media?

Vi tilbyr opplæring og arbeid i et ungt og dynamisk 
miljø. Vi tilbyr stor frihet for utvikling av egne konsepter 
og ideer. Utropia er eneste studentavis i Tromsø, og 
kommer ut i et opplag på 5000. Vårt område dekker hele 
utdanningssektoren i Tromsø og kulturlivet i og rundt 
byen.

Søkere bør ha erfaring fra avisarbeid og universi
tetsmiljø, men engasjement og interesse betyr mest. 
Nødvendig opplæring tilbys søkere.

Kulturredaktør
Kulturredaktør velges på åremål for ett år, med mulighet for gjenvalg ett år til. 
Kulturredaktøren har ansvar for kulturstoff og annet featurepreget stoff i 
avisa.

Fotosjef
Den fotoansvarlige er ansvarlig for bildedekningen i avisa og har ansvaret 
for at alle fotooppdrag er utført, samt at bildene er kopiert innen avtalt 
tidsfrist. Utropia har mørkeromsfaciliteter og filmscanner.

Begge stillinger gjelder for perioden 01.08.99 til 31.05.00, med mulighet for 
ett semester bindingstid.
Lønnet verv: 50% studiekompensasjon
Søknadsfrist: fredag 07.mai 1999

Søknad med attester sendes:
Utropia Tromsø Studentavis
/ ansv.red. Andreas Høy Knudsen
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Fredskonferanse med Dalai Lama
UNESCO har fått i opp
drag å arrangere en konfe
ranse for fred. Universite
tet i Tromsø har i samar
beid med høyskolen påtatt 
seg ansvaret for å arran
gere denne konferansen 
under arbeidstittelen 
«fredsbyggende arbeid i 
høyere utdanning»

Marianne Søndmør

I midten av april ble grunnlaget for UNES- 
COs fredskonferanse i år 2000 lagt. Kon
feransen kommer til å bli et samarbeids
prosjekt mellom UiTø, HiTø og UNESCO. 
Tromsø er valgt som åsted for konferan
sen takket være Ole D. Mjøs. Han var 
deltager på UNESCOs verdenskonferan
se for høyere utdanning i Paris høsten 
1998, hvor spørsmålet om en konferanse 
ble reist. Mjøs insisterte på å få konferan
sen opp til Tromsø. Senter for miljø- og 
utvikling (SEMUT) har i denne forbindel
se fått et koordinerende ansvar og har 
allerede invitert Dalai Lama.

500 deltakere
Dette blir en såkalt «nasjonal konferanse 
med internasjonal deltakelse». Man har 
forholdsvis kort tid på seg, men likevel 
satser man på å få gjennomført en konfe
ranse med omkring 500 inviterte deltake
re. Budsjettet blir estimert til omkring to 
millioner kroner.

- KUF og UD vil kunne bidra med 
støtte, i tillegg til en sentral pott i UNES
CO, som man vil benytte seg av, sier 
Norun Grande, sekretær i UNESCO Nor
ge.

Ellers diskuterte man også muligheten 
for å kunne hente inn penger fra forsvars-

Fredsrelaterte konferanser har blitt arrangert tidligere i Tromsø, her fra Oumar Konarés besøk for et år siden.
FOTO: LARS ÅKE ANDERSEN

departementet eller krigsskolen.
- Målet med de fleste kriger er jo som 

kjent fred, ble det argumentert for. Uni
versitetet må imidlertid stille som garan
tist for konferansen, i tilfelle ting skulle 
skjære seg.

Mål om fredsstudier
UNESCO stiller seg svært positive til ar
beidet som er gjort for å få i gang freds
studier ved Universitetet i Tromsø. Et av 
målene med fredskonferansen er å skape 
engasjement for slike studier.

Hadi Lile, leder for studentgruppen som 
arbeider for dette, er svært takknemlig for 
at Tromsø ble valgt som åsted for konfe
ransen.

- Dette er et flott initiativ. Studentene 
ønsker i høyest mulig grad å være med å 
arrangere denne konferansen, sier Hadi 
Lile.

Workshops
For at konferansen ikke bare skal bli mas
se foredrag uten konkrete resultater har 
man planlagt å arrangere workshops. Man

ønsker med dette å inspirere til dialog, 
samtidig som man pålegger deltakerne å 
oppnå konkrete forslag til handlingsstra
tegier.

I tillegg til studenter og ansatte ved 
deltakerskolene ønskes det bred delta
kelse fra aktører som står utenfor utdan
ningssystemet.

- Man vil gjøre alt for at konferansen 
blir noe mer enn tomt prat, poengterer 
UNESCO med klar adresse til universite
tets tendens til å skille mellom teori og 
praksis, sier Hadi Lile.

ISU ut av 
rottehullet
14. mai arrangerer 
Internasjonal Student 
union multikulturell 
kafé i Bodegaen. 
Målet er å samle alle 
utenlandsk minorite
ter ved universitetet i 
Tromsø. Det nye 
styret lover bedre 
tider.

Andreas Knudsen
Asbjørn Moe (foto)

- Målet er å skape et møtested 
for nordmenn og utlendinger i 
akademia, sier danske Lars 
Konradsen, som håper på å få 
norske studenter til å møte opp.

ISU har i dag bare sju aktive 
medlemmer og ingen medlems
liste. Cindy Stieger fra Sveits 
forsikrer at ISU nå skal sette 
sammen en slik liste. Ingen av 
personene som deltar i ISU er 
norske, men den nye presiden
ten Victor Ladipo slår fast at

norske studenter har vært invi
tert til samtlige arrangement i 
regi av ISU det siste året.

Det arbeides også for å opp
rette et nettverk i Norge og in
ternasjonalt for å støtte opp om 
internasjonale begivenheter i 
akademia.

Rotete og hierarkisk
Internasjonal studentunion har 
skaffet seg et dårlig rykte på 
universitetet i Tromsø, skal vi 
tro en rekke anonyme kritikere. 
Det har vært klaget på autori
tært og hensynsløst lederskap, 
der den tidligere presidenten 
har forbigått demokratiet i stu
dentorganisasjonen og vært 
nærmest enerådende i sine av
gjørelser, på tross av protester. 
Dessuten viser protokoller at 
ISU-representanter i studentde
mokratiet for det meste har vært 
borte ved pliktoppmøte i stu
dentstyret og i andre represen- 
tasjonsverv.

Victor Ladipo fra Nigeria kla
ger over mye gjennomtrekk i or
ganisasjonen, og han ønsker nå

Cindy, Lars og Victor ønsker norske studenter velkommen til multikulturell kafé i Bodegaen.

å skape kontinuitet og samhold.
- ISU har hatt problemer for

di de fleste utenlandske studen
ter bare er her i ett år, hevder 
Victor.

Nådeløst pengekutt
Under landstinget i Norsk Stu
dentunion NSU ble ISU kuttet 
med tretti tusen kroner av et 
slunket driftsbudsjett på litt

over seksti tusen kroner. ISU 
har kun én sentral sekretær i 
Norge, og nå står organisasjo
nen i fare for å miste også den
ne stillingen. Det eneste man 
blir sittende igjen med, er en 
organisasjonssekretær, sann
synligvis i Bergen.

Under studenstyremøtet i 
Tromsø i forrige uke ble det fore
slått kompensasjon for tapte

midler fra sentralt hold, uten at 
noe beløp ble vedtatt. NSU har 
imidlertid bestemt at eventuelle 
økonomiske hevninger gjennom 
året skal komme ISU til gode 
med femti prosent av eventuelt 
overskudd. I følge Ove Rekstad 
i NSU er det store sjanser for et 
større beløp når organisasjonen 
tilføres midler over revidert 
statsbudsjett i høst.
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Utropia Sport

Gull til TSI
TSI vant en velfortjent seier 
over samfunnets Tropp 1 i 
bedriftscupen i innebandy. 
Raskt tempo, god innsats 
og få usportsligheter fra 
begge lag gjorde kampen til 
god underholdning for de 
fremmøtte på tribunen.

I målnettene på natta

Marte Btdl-Njaa
Irene Foss (foto)

Resultatet 24-16 taler for seg. Det var ingen 
tvil om hvilket lag som var best. Teknisk sett 
var TSI overlegne. Likevel må det sies at 
Tropp 1 ga imponerende god motstand.

De fem TSI-spillerene la grunnlaget i før
ste omgang. De første 25 minuttene hadde 
de full kontroll. Annen omgang ble mer spen
nende, der lagene scoret elleve mål hver. 
Ved stillingen 19-14 hadde Tropp 1 det spil- 
lemessige overtaket. Det så ut som om de 
skulle klare å snu kampen helt til Ole Ryghse- 
ter, som Utropia forøvrig kåret til banens 
beste spiller, satte inn tre kjappe mål. Rygh- 
seter ble også kampens toppscorer.

Lagleder Gard Gya og Tropp 1 sa seg 
godt fornøyd med kampen - de ser ikke på 
sølv som noe nederlag. Spillemessig gikk det 
bedre enn forventet og Gyas plan om å legge 
seg i forsvar og spille defensivt viste seg 
overflødig. I Tropp 1 la Utropia spesielt mer
ke til Martin Karlssons enorme innsatsvilje. 
Kanskje var det det rekordstore publikum
met på elleve som gjorde utslaget. Det var i 
alle fall ikke innsatsen det sto på, men godt 
var det at de hadde nok spillere til å bytte 
hyppig. Vinnerlaget i natturneringen

TSI arrangerte 
lørdag 24. april 
en eksotisk 
natturnering i 
innefotball på 
Tromsøhallen. 
Årets turnering 
ble vunnet av 
Lakselv 2-1 
over TSIs eget 
lag.

Per Steinar Moen 
André Kvernhaug 
(foto)

Vinnerlaget fra Porsan
ger stilte selv villig opp 
til vinnerbilde før 
selve finalen, og men
te selv at det aldri var 
tvil om hvor pokalen 
ville havne. Etter en 
meget spennende fina
le slo de altså vertsla- 
get 2-1. Sant skal sies: 
Flere av spillerne spil
ler fast på Porsanger - 
et alt for godt lag i an
dre divisjon.

Tolv lag fra universi
tetet stilte opp til nattur
neringen.
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"fascinating, advanced and surprising"

Manyost Gilbert Kganyago er president.
President for verdens største studentorganisasjon.
- Og verdens fattigste.
Fellesskapet mellom de svarte er tett og nødvendig i 
Sør-Afrika. Det er det også for det samiske folket, tror 
Gilbert.
Men han får ikke mye tid til å treffe samer. Et tett rnøte- 
program i Oslo - noen flyktige dager for å sette på plass 
avtaler. Avtalene skal hjelpe the University of the Witwa- 
tersra i Johannesburg.
Én dag får Gilbert til å fole Norge og Tromsø på skinnet. 
Da moter han lp H > fonner, alene. Etterpå møter han 
hvitt skurn ■ , sammen med alle.
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Anti apartheid

Torsdag og fredag i forrige uke hadde 
Tromsø besøk av den nyvalgte presiden
ten i Sasco, den største studentorganisa
sjonen i Sør-Afrika.
Manyost Gilbert Kganyago er i Norge 
etter invitasjon fra norsk studentunion 
(NSU). NSU og Sasco har i noen år for
søkt å få til et samarbeid med tanke på 
utveksling av studenter og forskere, samt 
utveksling av kunnskap mellom de to stu
dentorganisasjonene. Sasco trenger hjelp 
til å få en demokratisk struktur og øke sin 
politiske innflytelse. NSU på sin side tren
ger nyttige råd og vink om hvordan de 
skal klare å engasjere den jevne student.

i
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Inntrykk fra Oslo

Gilbert besøkte Oslo før han kom hit til 
Tromsø. Studentparlamentet der finner 
Sasco ’’uegnet” som samarbeidspartner. 
Devil ha et ’’lokalt-lokalt” samarbeid, dvs 
med et annet studentparlament og ikke 
en studentorganisasjon. Gilbert har for
ståelse for dette, men peker på at de fleste 
lokallagene deres er relativt fattige og 
under oppbygging. Derfor er det en dyd 
av nødvendighet mye av informasjonen

i Norge og Sør-Afrika kanalise- 
>m Hovedkontoret. Gilbert sier 
forsøke å få til et samarbeid 

Oslo og University of the 
hvor han

Fascinerende og 
udemokratisk

Nordpolen

Gilbert deltok på NSU sitt Landsting. Hans 
inntrykk fra denne seansen er at den var 
’’fascinating, advanced and surprising”. 
Spesielt var han fascinert av NSU sin 
ukontrollerbare kontrollkomité. Han fant 
den meget udemokratisk og antageligvis 
ikke til fellesskapets beste.

Tromsø er det nordligste punktet Gilbert 
noen gang har vært på og han syntes det 
var merkelig at klimaet var så forskjellig 
fra Oslo. I Oslo var det nærmest sommer 
mens det her var rene vinteren fremdeles. 
Han har hatt møter med både fakultets 
ledelsene og utvekslingskontoret sentralt 
med tanke på et fremtidig samarbeid. 
Tromsø skal hvis alt går rette veien få til 
et gjensidig utvekslingsprogram med 
University of the North. Det er både lik
heter og ulikheter mellom institusjonene, 
men han møtte stort sett bare velvilje. 
Han er imponert over mottagelsen afri
kanske studenter får her. De han hadde 
snakket med hadde bare godt å si om 
stedet, selv om nordmenn kan synes re
servert ved første møte. Gilbert skal sene
re på dagen møte representanter fra 
Sssr(Samisk studentforbund). Dette gle
der han seg svært til. Han tror at erfarin
ger fra et urfolk i et vestlig land som Nor
ge, kan være nyttig for Sør-Afrika.
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Universitetet i Tromsø
BAKGRUNN: IT- MARKEDET]

AMD versus Intel

For homser 
kan jo ikke få 
barn, i hvert 
fall ikke 
gjennom 
vanlig 
befruktning.”

Jeg studerer historie grunnfag ved 
Universitetet i Tromsø. Vel, fak
tisk kan man kalle meg student 
ved Universitetet i Tromsø, men 
jeg føler meg ikke som en student 
ved Universitetet i Tromsø. Hvor
dan kan jeg egentlig finne meg til 
rette der? Jeg har nemlig oppda
get at inni de vakre byggene på 
universitetsområdet skjuler det 
seg en bitter smak av moderne 
akademisme og up-to-date ven- 
streradikalisme.

Jeg observerer det hver dag 
jeg er der borte. 
Homsene vandrer cc 
rundt og forkyn
ner Homo Pello- 
ponnes, eller hva 
de nå kaller det. 
Det virker som om 
deres mål er at al
le studenter skal 
melde seg inn der 
og bli omvendt. 
Det er skremmen
de, synes jeg.
Kanskje det er ledd i en lyssky 
interessegruppes plan for at stu
denter ikke skal få bam? For hom
ser kan jo ikke få barn, i hvert fall 
ikke gjennom vanlig befruktning. 
Så da skal altså studenter forbli 
barnløse, kanskje for ikke å spre 
sine akademiske gener videre til 
neste generasjon? Det kan med 
andre ord være tale om en anti- 
akademisk terroristgruppe som ar
beider gjennom dekkforeningen 
Homo Palatales, eller hva de nå 
kaller det.

Men det stopper ikke med homse
ne. De venstreorienterte sosialist- 
studentene har gjennomsyret uni
versitetet. Hvordan skal det gå når 
disse kommunistene og stalinis- 
tene og masochistene skal ut i ar
beidslivet og besette de høyere 
posisjoner i det norske samfunn? 
Her antar jeg at overvåkningspo
litiet burde ha litt å gjøre. Og de er 
sikkert utplassert på universitetet 
allerede. For jeg har sett folk i grå, 
bulende frakker. Disse går alltid i 
par og flekker tenner hver gang 
de ser en spinkel, hippie-lignen- 
de, langhårete guttehvalp som 
står og deler ut kommunistisk pro
paganda. En dag håper jeg de tar 
ut maskinpistolene og gjør kort 
prosess.

Dessuten er det altfor mange 
studentorganisasjoner, altfor mye 
sosial - og 
sosialistisk 
- tanke
gang på 
universite
tet, altfor 
mye lek og 
moro. Hva 
skal man for 
eksempel 
med debu- 
teringsuke? Som om det ikke er 
nok umoral i samfunnet allerede. 
Studenter har tydeligvis ikke lov å 
holde på dyden ved Universitetet 
i Tromsø. Personlig unngikk jeg å 
bli paret med en eller annen hom
se eller feministskreppe, ettersom 
jeg holdt meg bak låste dører gjen
nom hele den uken.

Og disse organisasjonene - 

“...innvandrerne - 
jo mørkere, desto 
bedre - må 
inviteres til 
universitetet...”

politiske, sportslige, fritidslige, 
seksuelle - er jo ikke til annet 
enn besvær for seriøse studen
ter som prøver å få seg en ut
dannelse. Som om de innbiller 
seg at man har tid å kaste bort på 
den slags pensum-irrelatert slud
der når man har utallige boksi
der å lese. Men problemet er at 
ved Universitetet i Tromsø får 
man ikke utdannelse, man får ut
danning. Og hva verre er, man 
får ikke «en utdanning», men «ei 
utdanning». Her er det ikke 

snakk om nyanse- 
forskjeller, men om 
en gjennomgripen
de vesensforskjell 
fra andre akademis
ke læresteder rundt 
om i verden, hvor 
man får education, 
ikke schooling.

I tillegg til de tre 
andre norske univer
sitetene har vi høgg- 
skoler, læringsinsti

tusjoner som burde gitt høyere 
utdannelse, men som isteden gir 
høgere utdanning. Allerede er dis
se titall høggskolene omkring i 
landet gjennomsyret av sosialis
me og masochisme, for vi har jo 
bare én Ziøyskole i Norge: Norges 
Handelshøyskole. Denne ble selv
sagt grunnlagt før krigen, altså før 
kommunistene tok over for alvor.

Den gang det var ett universi
tet i Norge, lå dette universitetet i 
Oslo. Og slik burde det fremdeles 
ha vært. Desentralisert utdannel
se medfører radikalisering av sam
funnet, og et annet problem som 
følger med på lasset, er fokuserin
gen på minoriteter, innvandrere og 
nynorsk. Universitetet i Tromsø 
er det mest politisk korrekte på 
disse områder: Samene er blitt dår
lig behandlet, så vi må 
integrere samologi i al
le fag (du trodde vel 
ikke jeg slapp unna sa
misk historie på histo
rie grunnfag?); inn
vandrerne -jo mørke
re, desto bedre - må 
inviteres til universitetet i størst 
mulig grad, for da får vi et interna
sjonalt og fordomsfritt universitet 
som vi alle kan være stolte av, 
selv om vi alle vet at universitetet 
ligger langt oppi gokk og er en av 
de minst interessante læringsin
stitusjoner på kloden. Nynorsk, 

som slett ikke 
har noe språklig 
rotfeste i Nord- 
Norge, blir like
vel fremdyrket 
på alle mulige 
måter, og dette er 
selvsagt fordi 
det er et minori
tetsspråk som 
en eller annen 

kommunist oppfant før krigen.

Men hva så med lærerne på Uni
versitetet i Tromsø? Jeg skal ikke 
nekte for at noen av dem faktisk 
vet hva de driver med. Noen av 
dem er gode, konservative nord
menn med interesse for interna
sjonal politikk og verdenshisto
rie. Andre, derimot, som sikkert 

“Det lurer 
homser bak 
hjørnene...”

selv var studenter her på univer
sitetet en gang, er infisert av mao
isme og masochisme i så stor grad 
at de driver forskning på fiskeri
politikk og kvinnehistorie, og selv
sagt skriver de avhandlingene si
ne på nynorsk.

Nynorsk er og blir en pest og 
en plage. Det virker som om infor
masjon på bokmål ikke skal være 
tilgjengelig lenger. Hvis man for 
eksempel spør et kvinnemennes- 
ke i informasjonsluken om hun har 
et eller annet informasjonshefte, 
svarer hun med spørsmålet «Ny
norsk eller bokmål?», hvoretter alle 
normale mennesker ville si «Bok
mål». Tror du at hun da smiler 
pent og gir deg bokmålsheftet? 
Nei, hun gir deg et forarget blikk, 
tramper bort til hyllene, røsker ut 
bokmålsheftet og slenger det på 
disken foran deg. Neste gang skal 
jeg be om nynorskheftet, slik at 
jeg kan få det servert på sølvfat.

Men hvor skal dette ende? Skal 
overvåkningspolitiet komme stor
mende inn og skyte ned alle stu
dentene med maskinpistoler? I 
hvert fall ville det ha skjedd i USA 
dersom de hadde hatt et så god
damn red university. Og etterpå 
ville presidenten stått på talerstol, 
adressert nasjonen og sagt: 
«Good morning. Being the Presi
dent of the United States, I have 
taken necessary action to prevent 
communist spies disguised as col
lege students from accomplishing 
a successful conquest of God’s 
own country, the United States of 
America.»

Nå tviler jeg på at vår statsmi
nister, selv om han er statsminis
ter for enda et av God’s own co
untries, kommer til å gjøre det sam
me, men tanken er ikke dum. For
resten tviler jeg på at overvåk

ningspolitiet spør 
ham om lov før de 
gjør det de må.

Foreløpig er det ikke 
annet for meg å gjø
re enn å passe på. 
Det lurer homser 

bak hjørnene, klar til å overfalle meg 
og misbruke meg. Feministene sni
ker seg inn på meg, klar til å gi meg 
et salig spark mellom bena og der
etter vandalisere meg ytterligere ne
dentil. Sosialistene og kommunis
tene finner jeg i hvert eneste bygg. 
De omringer meg og stapper pro
paganda opp i trynet på meg mens 
de hvisker gi til Kosovo, hjelp sa
mene, si nei til EU, si ja til fri inn
vandring, si ja til sekstimersda- 
gen, si ja til nynorsk, si ja til kom- 
munistveldet.

Slikt noe kan få meg til å forlate 
mine konsepter og prinsipper og gi 
dem alle en saftig nesestyver, men 
da ville jeg umiddelbart blitt stem
plet kommunistjeger, nazist, rasist, 
mannssjåvinist og voldsmann. Da 
er det ikke lenge før universitetsle
delsen inndrar borgerbrevet mitt.

Slik situasjonen altså er nå for 
tiden, må jeg holde meg mest mulig 
borte fra Universitetet i Tromsø. 
Men husk dette hvis dere skulle få 
øye på meg, sopere og kommunis
ter: Jeg bærer kniv.

Stian M. Landgaard

Kanskje burde vi 
heller kalle konkuran- 
sen mellom firmaene 
David vs Goliat ?

De fleste som har brukt en da
tamaskin har hørt om Intel, men 
ikke mange har hørt om AMD 
(Advanced Mirco Devices). 
Begge produserer mikropro
sessorer, også kalt hjernen i 
maskinen.

Å kalle prosessoren for 
hjernen i en 
datamaskin 
synes jeg er 
litt misvisen
de, det er 
kanskje mer 
riktig å kalle 
den for 
"kjernen". 
Datamaski
ner har ikke 
intelligens 
(bullshit 
inn = bulls
hit out).

Kamp for å 
overleve

La oss gå tilbake til våre to 
rivaler AMD og Intel. Intel har 
alltid vært størst i prosessor- 
markedet. AMD, eller lille Da
vid, har slitt veldig de siste 
årene med bare 15% av dette 
markedet.

Intels monopolpolitikk og 
aggressive markedsføring har 
mang en gang gjort livet surt 
for AMD. Da Intel kom med 
sin 5. generasjons prosessor, 
som alle trodde skulle hete 
586, bestemte de seg for å hel
ler kalle den for Pentium. Slik 
fikk de monopol på navnet.

MMX-digresjonen
Intel lanserte prosessoren fra 
MMX. Denne nye teknologi
en egnet seg nok best som et 
påskudd for å kunne putte ett 
ganske "tøft" klistremerke på 
en ellers ganske kjedelig grå 
boks. For det første var det 
ikke så veldig mye effekt å få 
ut av MMX teknologien, og 
for det andre var det få som 
tok seg bryet med å lage pro
grammer som utnyttet MMX.

Men salgstrikset virket, det 
- ingen ville ha en pc UTEN 
MMX-teknologi. Jeg er gan
ske sikker på at gutta på El- 
kjøp eller Expert trykket den
ne nye teknologien tett inntil 
sine bryst når de 
skulle selge deg 
en pc. Intels 
markedsføring 
av MMX tvang 
AMD til å kjøpe 
teknologien.

AMDs mot
trekk mot Intel si
ne nye prosess
orer var K6, som 
også fikk MMX. 
K6 ble fort popu
lær, for på tross av 
AMD's begrense
de resursser had
de de for første 

gang klart å lage en prosessor 
som var raskere enn Intel's 
toppmodell på enkelte data
programmer.

Pentium2
Dette kunne selvfølgelig ikke 
Intel leve med. De presset fram 
lanseringen av sin neste pro
sessor, som er bedre kjent som 
Pentium2. Denne prosessoren 
var helt overlegen på ytelse, 
og da særlig til sånt som tren
ger det - 3D-spill. AMD måtte 
gjøre noe ganske genialt for å 

overleve, 
og vips! - 
3 D no w- 
teknologi- 
en var født. 
Denne tek- 
nologien 
kom med 
lanseringen 
av AMDs 
K6-2 proses
sor. 3Dnow 
består av 21 
ekstra in
struksjoner 
til prosess

oren som forbedrer 3D-ytelsen 
på spill. AMD hjalp også de 
som lager spill med å program
mere for 3Dnow, slik at det ikke 
skulle bli noe nytt hokus po- 
kus fra MMX I spill som be
nytter seg fullt av 3Dnow, kan 
ytelsen øke med helt opp til 
40%. Det ble så mye at Intel 
fikk hetta.

K6-2 ble en kjempesuksess 
på grunn av sin lave pris og 
gode ytelse, men Intel ledet 
enda på grunn av sin høyere 
ytelse.

Markedet i dag
I dag er Intel Celleron, Intell 
Pentium III og AMD K6-III det 
nyeste på prosessormarkedet. 
K6-III er egentlig bare en for
bedret K6-2. Denne har såkalt 
leve!2 cache integrert i pro
sessoren. Dette er en type 
minne som prosessoren har 
raskere tilgang til enn det van
lige internminnet i maskinen. 
AMD har med denne igjen den 
raskeste prosessoren til bru- 
kerprogramvare under Win98/ 
95 og WinNT - til halve pri
sen av det Intel forlanger for 
sin kjappeste modell. I dag har 
lille AMD med sin lave pris og 
høye ytelse snart 50% av mar
kedet. Ganske imponerende på 
ett år...

Joe
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Retts
løse
Er studenter sikret 
en rettferdig be
handling i forbin
delse med karakter- 
begrunnelser og 
klagesaker? Mange 
studenter er ikke 
klar over at de kan 
levere inn en fore
løpig klage på eksa- 
men skarakterer 
mens man innhenter 
materiale og doku
mentasjon for en 
endelig klage. Som 
regel går det auto
matikk i saken. Fis
kerikandidaten Tor
stein Hansen repre
senterer en minori
tet i forskningskul- 
turen ved Norges 
Fiskerihøy skole. 
Han er en av de få 
uteksaminerte stu
denter som opplev
de en mer eller min
dre juridisk begrun
nelse for karakter- 
givinga på kandidat
oppgaven. Begrun
nelsen var i langt 
mindre grad foku
sert rundt det viten
skapelige materia
let. Forskninga må 
forholde seg til ei 
næring. Dette bør 
være gjensidig hvis 
ikke viser forsknin
ga tegn på å bli en 
monokultur. Inne
bærer en lav karak
ter at materialet er 
dårlig? Om du viser 
svakheter i presen
tasjon, ordformule- 
ring eller kildekri- 
tikk betyr det ikke 
nødvendigvis at 
oppgaven er usann. 
Er ikke nettopp 
sannhet en betingel
se i det vitenskape
lige arbeidet? Hvis 
en student avdekker 
visse forhold bør 
ikke arbeidet hans 
motarbeides på no
en som helst måte. I 
stedet bør man gri
pe fatt i det poten
sialet materialet 
har. Arbeidsgivere 
ser som oftest på 
arbeidstakers prak
sis, herunder krea
tivitet.

Hyllest til Janis
- Det er kontrastene fra det
myke vakre til det beinharde og 
kompromissløse som bergtar 
meg, sier Kristin Spitznogie. I 
mai er hun klar til å gi seg i kast 
med den viltre legenden.______

Marianne Søndmør
Foto: Andre Kvernhaug

- Jeg ble kjent med Janis Joplin i for
holdsvis voksen alder. Da jeg gikk på mu- 
sikkgymnas i statene, sang jeg meg lei på 
utallige dødsmesser hvor det å synge tek
nisk og pent var viktig.

Kristin Engen Spitznogie er vokalist i 
eget band som legger hovedvekta på jazz, 
soul og etter hvert rock. For Spitznogie 
representerte Joplin en turn-over, et annet 
uttrykk. Det er også første gang hun gjør 
denne type dypstudie av en artist. Sann
synligvis er det første gang vi vil få opple
ve en helaften med Janis Joplins musikk 
her nord.

Vanskelig som bifil
- Rent teknisk er Joplin grensesprengen
de. Det er kontrastene fra det myke vakre 
til det beinharde og kompromissløse som 
bergtar meg. Litt på sida kommer dette med 
at Joplin er en studie i seg selv. Dama og 
musikken er ett, hevder Kristin. - Der er 
sikkert mye man kan si utfra en feministisk 
vinkling. Enkelte hevder hun brukte sek-

sualiteten som et våpen for å bli en av 
gutta. Det andre aspektet er at hun kon
sumerte menn rent kynisk. Joplin var bifil, 
og muligens slet hun med å akseptere seg 
selv? Mye av dette kommer frem i blant 
annet utgivelsen Piece of my heart.

8.mai. Med seg har hun Per MartinQ 
lund (bass), Robert Frantzen (tant 
ter), Stig-Roar Mathisen (gitar), Roll 
genschau (saksofoner), Tor-Arne \ 
nebo (trombone) og Rune Pederset 
trommer. - Det er bare å hive på 
slengbuksa.

Spilles på Skarven 
Spitznogie mener det viktig
ste er å komme bak artisten 
Joplin, noe som kanskje er 
den vanskeligste oppgaven 
og materialet hun har gitt seg 
i kast med?

- Det ble adskillig mer ar
beid enn vi trodde. Musiker
ne arrangerer for harde livet, 
og vi har minimalt med bud
sjettrammer. Jeg har også fått 
hjelp av Erling Stenstrup, fra 
NRK P2, med å grave fram 
bakgrunnsmateriale.

- Han er rene eksperten 
på Janis Joplin og har hatt 
temakveld på Blå Rock. På 
mange måter er det et pilot
prosjekt. Vi må gjøre en un
dersøkelse på publikumsre
sponsen, slår Spitznogie fast.

Hun ser ikke bort fra mu
ligheten av å utvide prosjek
tet til en cabaret hvor flere 
krefter dras inn. Først ønsker 
bandet å la Joplin tre frem 
via musikken sin på Skarven

- Rent teknisk er Joplin grensesprengende mener 
Kristin Spitznogie

Etter mang en bitter erfaring 
har jeg lært meg at man ikke
bør ta seg vann over hodet. 
For eksempel er det taktisk 
lite lurt å ta oppgaver man 
strengt tatt ikke er kvalifi
sert til. Sjelden kommer det 
noe godt ut av et slikt, la 
oss kalle det - feilsteg. Da 
kalenderen viste 24 timer til 
deadline, og kåseriet på 2500 
tegn enda hadde til gode å 
materialisere seg på pulten 
min, var det bare å innse at 
’’Joda, man lærer så lenge 
man lever.”

Med det satte jeg ut på 
leting etter den forgjettede 
inspirasjonen. La meg bare 
ha én ting sagt; det er lite, 
jeg vil nesten gå så langt 
som å si ingenting, som slø
ver de kreati
ve sansene 
mer en stress. 
Over til plan 
B. I en perfekt 
verden ville vi 
selvfølgelig 
ikke trengt en 
plan B. Hel
digvis for meg
da, at vi lever i en verden 
hvor vi blir fortalt at alt kan 
kjøpes for penger. Hvorfor 
da ikke et usselt lite kåseri? 
Det trenger ikke være per
fekt, bare OK, liksom. Jeg 
skal fortelle deg hvorfor: Det 
er komplett umulig å finne

“...verken 
husvask, 
penger eller 
sex var bra 
nok for dem.”

----------------------------------------------------- ---------------

A skrive et kåseri
villige selgere. Finnes det en 
svartebørs for kåseri, kanskje?

Etter timelang tråling i Trom
sø, med våkent blikk og åpen 
lommebok var dette den eneste 
muligheten jeg så for meg. I ban
ken ble jeg pent, men like fullt - 
utledd. Posten ble lettere irri
tert, ettersom de trodde jeg kom 
for å klage på en bortkommet 
pakke og de fleste kles- og dag
ligvarebutikker klarte ikke å 
skjønne hva jeg mente. Muli
gens er jeg dårlig å forklare, men 
såvidt jeg vet har kåseri lite til 
felles med en eller annen utsolgt 
kålsort. Min søken fortsetter. 
Venner er til liten eller ingen 
nytte i slik en nødssituasjon, 
det er det vi snakker om nå - 

hvis de er dårli
gere i norsk en 
deg. Ethvert for
søk på å smiske 
seg innpå kjente 
og anerkjente kå- 
seriskrivere ble 
kontant avvist. 
Det er tydeligvis 
ingenting disse 

menneskene trenger, verken 
husvask, penger eller sex var 
bra nok for dem.

Jeg trengte hjelp. Det var da 
et gammelt visdomsord kom meg 
for øre, og redningen var nær
liggende. I lomma befant den 
seg faktisk, en liten hvit pakke 

“Finnes det en 
svartebørs for 
kåseri, 
kanskje?”

Y6. Det er kanskje ikke så godt 
kjent enda, men tyggis er et 
glimrende middel for å øke hjer
neaktiviteten. Trodde jeg. Etter 
15 minutter intensiv tygging og 
bobleblåsing var det eneste jeg 
hadde fått ut av det, en enorm 
appetitt. På tide 
med en matpau
se. Mens jeg satt 
og kontemplerte 
over hvordan jeg 
skulle komme 
meg ut av denne 
heller uheldige si
tuasjonen, slo det
meg. Internett! Plagiat! Hadde 
det ikke vært for et snev av jour
nalistisk integritet (og det fak
tum at jeg ikke er «tilkoblet»), 
ville det på denne plassen stått 
en aldri så liten humoristisk ut
redning om verden i dag sett 
gjennom de skjeve brillene til 
kåsøren - outsideren.

Sittende på G blant kjente og 
kjære må jeg innrømme at jeg 
følte meg uheldig lite utenfor. 
Kanskje det ville hjelpe å flytte 
på seg? Burger King: Med min
dre kåseriet skulle omhandle 14- 
åringers klesstil, var dette et 
bomskudd. Skarven: For mange 
velmenende grandtanter til at 
jeg følte meg helt utenfor. Kaffe 
Å Lars: Følte meg ikke spesielt 
utenfor her heller, men kaffen var 
god, så vi ble. Kaffe, ja. Som alle 

vet har kaffe en viss innvirk 
ning på sentralnervesyste 
met, og da jeg mente å føk 
en stigning på inspirasjons 
skalaen - tenk hva som vil 
skje dersom jeg skiftet til ster 
kere gifter! Med andre ord: 

Brænderiei 
neste. En øl- 
ingen end
ring. To øl - 
ditto. Tre øl - 
om ikke annel 
stiger stem
ningen, og et
ter ikke lang 

tid har konversasjonen ved 
bordet nådd uante høyder 
Synd ingen husker hva det 
egentlig var vi snakket om 
Eller skal vi si det var like 
greit? Og det var det.

Så kan man spørre seg, 
hva har jeg lært? Hvilke erfa
ringer har jeg dradd ut av 
denne opplevelsen som jeg 
kan dra nytte av neste gang 
jeg befinner meg i en liknen 
de situasjon? (For tro meg, 
det kommer til å skje igjen.) i 
Ingenting, selvfølgelig. Had 
de jeg villet lære noe, hadde 
jeg fulgt med i norsktimene 
Og siden jeg selvfølgelig ikke 
klarte å lure til meg et kåseri 
ble det heller ingenting av 
Sorry.

Bianca Johansen
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Kul Kosovo-Konsert
Graden av idealisme var stor da flere av Tromsøs kulturaktører samlet 
seg i Kulturhuset. Formål, for å støtte Røde Kors sitt arbeid for flyktnin
gene i Kosovo.

Anders Lilleheijn
André Kvernhaug (foto)

Publikum fikk se en storartet kul
turmønstring som byen ikke har 
sett maken til på lenge. I drøye 
tre timer var en rekke av Tromsø 
og omegns kulturelle talenter 
samlet for å hedre hjelpekorp
sets innsats.

Stor spennvidde
Side om side sto amatører og 
profesjonelle, noe som resulter
te i et bredt program. Fra Bel 
Canto til Herrelaus Hund. Like 
bredt som programmet var også 
publikum, for til kveldens begi
venhet var det samlett alt fra un- 
dommer til de som er to genera
sjoner over. Og underholdnin
gen var av en slik karakter at 
man kunne vente seg at den ene 
delen av publikum ville vrenge 
ørene mens den andre ville fry
de seg. Men stemningen var god
- det virket som om alle var godt 
fornøyd med kvelden.

Fornøyde arrangører
Arrangørene har jobbet meget 
bra med prosjektet. Ikke før ons
dag, fire dager før arrangements- 
dagen, ble det endelige program
met satt. Kulissene og resten av 
produksjonen ble ferdig i det 
dørene åpnet.
- Det er slik det er, hevder en av 
organisatorene, Mette Marith 
Aspmo. Selv om ting blir gjort i 
siste liten, har det vært et knirke
fritt arrangement som har gått 
over all forventning.

Aspmo ble hentet inn av 
grunderen for prosjektet, Stein 
Fredriksen. Fredriksen, perso
nen bak ideen var den som be
gynte arbeidet med å sanke inn 
forskjellige artister. Med base i 
avisen Nordlys klarte han å sør
ge for god forhåndsomtale. Kan
skje vi er i ferd med å se et ven
depunkt for Nordlys når det gjel
der dekning av kulturlivet i by
en.

Stor grad av idealisme 
Idealismen blant byens kultur- 

. aktører har vært overveldende. 
Arrangørene måtte takke nei til

flere tilbud for å holde 
programmet innenfor 
en viss tidsramme.
- Hadde artistene fått 
gjøre som de ville i 
denne sammenhen- 
.gen, så ville arrange
mentet pågått til man
dags kveld, understre
ker Aspmo.

Stor mulighet for 
amatører

En annen postiv side 
ved prosjektet var at 
det ga muligheten for 
amatører til å opptre 
med profesjonelle.

Kulturhusdi- 
rektør Kjell Magne 
Mælen var særlig for
nøyd med at i de løpet 
av en kveld klarte å 
støtte Røde Kors og 
samtidig stimulere mu
sikkmiljøet i byen.
- Det er gjennom en 
slik nærhet mellom 
amatører og profesjo
nelle at Tromsø klarer
å blomstre så mye talent som 
den gjør, hevder Mælen.
- Å gi amatørmusikere mulighe
ten til å opptre på lik linje med 
veletablerte musikere, vil trolig 
stimulere dem til satse videre på 
musikken.

Fornøyd Publikum
Publikum kunne forlate Kultur
huset med en god mine og god 
samvittighet. - Vi får bare håpe 
at vi ikke trenger å vente på NA
TOs neste jubileum før vi får se 
et lignende arrangement i byen.

strålende fornøyd.

Profesjonelle og 
amatører spilte for 
Kosovo.
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Fotoklubbens maraton

Skapende
De kreative hoder i fotoklubben 
Øyet som ser gjennomførte i 
helgen den tradisjonelle 24- 
timers fotomaratonen som avhol
des hvert semester. Konkurran
sen dreide rundt temaene ’’Kon
trast”, ’’Galskap”, ’’Menneske”, 
’’Bevegelse”, ’’Konstruksjon” og 
til sist en dikttolkning.

galskap
Utropia presenterer Sigurd Ten
nesens bilde som vant i kategori
en ’’Galskap”. Det opplyses fra 
fotoklubben at alle er hjertelig 
velkommen til å delta i høstens 
maraton.

En midtsommernattsdrøm: Teaterlagets siste suksess
I pastell og purung 
glede framførte Trom
sø teaterlag salige 
Williams En midtsom
mernattsdrøm i Rag

Aktørene i en Midtsommernattsdrøm kledde rollene og overbeviste

nar Olsens utrolige 
oversettelse. Bernt 
Bjørn ser ut til å ha et 
godt grep om instruk
sjonen.

Aktørene kledde rollene og re- 
plikkene og overbeviste under
tegnede om at det går an å tolke 
Shakespeare på norsk, bare en 
vet hva en gjør. Jeg angrer slett 
ikke på plateslakten i forrige num
mer, som besto nettopp i svak- 

Sigurd Tønnesens tolkning av 
galskap stakk av med en av 
førsteprisene i fotoklubbens 
maraton.

heter ved oversettelse, men hei
ser mitt flagg og jubler for år
hundrets vakreste kjærlighets- 
drøm.

Twist
Å sette et par titalls ungdommer 
til å spille et av mester Williams 
store stykker på en knøttliten 
scene i Tromsø, er som å tilbere
de lunch for to på sin lille, intime 
veranda. Maten må være helt fer
dig når måltidet starter, man bør 
helt sitte mest mulig i ro under 
hele seansen. Du må enten gjøre 
miksimalt ut av rommet eller 
di oppe prosjektet. Noe teaterla
get heldigvis aldri gjorde. Provi
soriet i Rådstua var blåst opp til 
en Twist-formet sal med to tri
buner midt på. En artig løsning, 
som gav både ei lang spilleflate 
og full oversikt for publikum.

Forelsket, helt sikkert!
De tre sentra ic oarene i stykket 
ble spilt av ungdommer som ikke 
kan kalles lovende. Det er flere 
år siden de var det. Nå er de 
drevne spilloppmakere og ord- 
spillere. Det var helt umulig for 
Utropia å finne ut hvem det var 
som, i følge pressen, aldri hadde 
stått på en scene før. Alt fra al

ver og velsituerte til håndverke
re og hund (!) ble spilt med den 
største selvfølgelighet. Det lig
ger i blodet, er det nærliggende 
å tro. I blodet lå også gløden 
som kom til uttrykk i dialogen 
mellom purunge, pastellkledde 
kjærestepar.

Å være nær
Ragnar Olsens oversettelse pas
set helt perfekt for nordnorsk ro
mantisk virkelighet og fantasi. 
Et lite høydepunkt i så måte var 
når Hermia og Lysander delte en 
bitteliten grastue natten før de 
skulle gifte seg i landflyktighet. 
Lysander, i Hans Oscar Aases 
skikkelse er en smule for nærgå
ende. Hermia, spilt av Gerd Kai- 
sa Vorren uttrykker angst for sin 
dyd, hvorpå Lysander kvikt sva
rer
- Æ ligg unna sjøl om æ ligg 
nær.

Puck
En midtsommernattsdrøm landet 
med 19,5 i stil. Til dette medvir
ker ikke minst lydeffektene som 
følger skogsfiguren Puck. Hans 
tema er en kaos-strofe som pir- 
rer fantasien. Send ungan ut på 
turne, dette må fleire få se!

Ingrid Hedlund
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Dukketeater
Teater, på liksom

En ny undergruppe av Studensamfunnet har gjen- 
oppstått. Lixom Teateret. Fordi det er med dukker og 
dermed er, liksom, et teater.

Samtidskunst:
Moderne mayaer har inntatt Nord-Norge
Kunstneren Mynor Cojulun 
beskriver mennesker med 
drømmer, ved å presentere 
kunst i diffuse farger på 
Tromsø kunstforening i mai.

Anne-Britt Hof stad
Per Steinar Moen (foto)

Mayakunsten i dag bærer preg av å 
være inspirert av sin historie og sine 
omgivelser. Farvene er sterke og gir 
assosiasjoner til tropisk natur. Selve 
historiene som presenteres, er triste og 
dystre. Klimaet er varmt.

En av kunstnerne som er represen
tert, Mynor Cojulun, har forsøkt å uty 
trykke akkurat dette. Ved å presentere 
kunst i grålige okerfarger beskriver han 

Abstrakt innslag i utstillingen på Kunstforeningen i Tromsø. Mynor Cojulun speiler sitt folk i ’’Markedsdag” og ’’Koner fra nabolaget”.

mennesker med drømmer:
Mennesker satt i en hverdagslig 

kontekst med røtter, identitet og re
spekt for det som fører videre. Kvin
nen står sentralt i alle bildene, som et 
symbol på fruktbarhet, håp og kamp 
om utvikling. Bildene er visuelt vakre 
og oppdeles harmonisk med figurer og 
farger. Dette skaper rom og balanse.

Nordnorske forbindelser
De seks ulike kunstnerne som viser sin 
kunst for det nordnorske publikum er 
fra Guatemala og Quetzaltenago, Trom
sø kommunes vennskapsby. Utstillin
gen er et samarbeid mellom Guatema- 
las ambassade og Norske Kunstfore
ningers Landsforbund. Den er interes
sant for Nord-Norge fordi den samiske 
befolkning har nære forbindelser med

Marianne Søndmør
Vegard Bønes (foto)

Ti stykker. Glade i å leke og samtidig 
kunne både underholde voksne og 
bam.

Ame Gya og Grete Andersen kom ’ 
med ideen. Gruppa har tidligere ek
sistert annethvert år i forbindelse 
med studentuka.

- Denne gangen har vi tenkt å ha 
ei bameforestilling, samt en oppvis
ning under Debut-uka. Vi tenker og
så på forestillinger under andre stu
dentarrangement, som Cirkus Maxi
mus. Vi jobber med å sette opp ’’Rød
hette og Ulven” på superlørdag un
der Debut-uka. Dette skal være en 
versjon for voksne basert på ei bil
ledbok av Karin Fossum og en ver
sjon for barn.

Jevne forestillinger er målet for 
Lixom Teateret.

Teater lixom regner med å 
utvide dukkeensemblet.

mayafolket i Guatemala.
Målet med utstillingen er å vise at 

moderne mayakunst kan sidestilles med 
annen samtidskunst i Europa og andre 
verdensdeler.

Mayakunsten i dag
Til tross for godt bevart kulturrikdom 
har mayakunsten tradisjonelt blitt eks
kludert fra det moderne samfunn, na
sjonalt og internasjonalt. Trenden er 
likevel at eksotiske og fremmede kultu
rer gjør stadig større inntog i den euro
peiske kunsten.

Ved å benytte seg av ulike kunstut
trykk viser utstillingen en spredning 
som Tromsø kunstforening har grepet 
fatt i på en verdig og objektiv måte.

Dukker?
- Vi har tenkt å lære å føre dukker 
med hjelp fra Grete, som er utdanna 
barnevernspedagog. Før vi lager nye 
skal vi jobbe med de dukkene som 
allerede er her.

- Vi søker samfunnet om midler 
for å lage skjermer og materialer samt 
til muligheten for et eget rom.

Vi er en ganske blandet gruppe 
med to realister, to psykologistuden- 
ter, en fra hovedfag filosofi og ei fra 
lærerskolen, forteller de.

Under Uka 99 hadde dukketeate
ret ei forestilling under bamedagene 
med hjelp av flere fra musikkonser
vatoriet som sto for musikk av Alf 
Prøysen. Der var det en unge som 
trodde kua vår var en måltrost. Kua 
er Ame Gyas store stolthet.

- Jeg har ikke skjønt det der - i 
tillegg ville flere av barna ha med 
dukkene hjem! Kanskje dukkene er 
for snille?

’’Konsten att betrakta sig sjålv utifrån 
och formå koppla bort gnmdlaggande 
behov som mat och vila i strå van efter 
att passa in, bli smalare, vackrare, 
kan ses som ett slags 
bverlevnadsstrategi, hur skulle vi 
annars tackla alla de budskap vi 
ståndigt matas med var vi ån befinner 
oss?”

Dette skriver Karin Ekman, journa
list og redaktør for den feministiska avisa 
Bleck. Hun er såkalt tabloidfeminist og 
hun er tøff. Ekman er også bidragsyter i 
den svenske antologien ’’Fittstim”. Her 
har atten svenske kvinner i alderen 17- 
30 år skrevet om ulike erfaringer man 
gjør seg på bekostning av sitt kjønn 
eller i kjølvannet av sitt kjønn. Tekste
ne omhandler personlige opplevelser 
og tanker, som regel relatert til følelses
livet. Men her er også refleksjoner rundt 
kvinner som utsettes for vold, skilsmis
ser, idrett, spiseforstyrrelser og lignen
de. ’’Fittstim” ér en bok skrevet av un
ge kvinner som har vokst opp i et sam
funn med en tøff attitude. Det er jenter 
som opplever å bli kallt ’’jævla sklie” 
eller ’’forpulte fitte” på grunnskolen 
uten at lærerne griper inn - jenter som 
oppfordres til selvrespekt når gutta kal
ler de madrasser. Det hele minner om en 
sone av rettsløshet. Det er døtre av 70- 
tallsfeminismen som utgjør antologien 
og alle er de glad i mamma. Det er ikke 
alle som oppfatter seg selv som femi
nist (man kan godt være pen selv om 
man er gløgg!). I stedet opererer de med 
et fleksibel begrep.

Det er tydelig at Sverige har mange 
tenkende kvinner som når ut i media. 
Sara Arrhenius, Nina Bjork, Anna-Ka
rin Eide, Carina Rydberg og nå skriben
tene i ’’Fittstim”. Hvor blir de norske 
kvinnene av (eller jenter for den saks 
skyld?). Dagsavisen tror det kan ha noe 
med al svenske aviser er dristigere enn 
de norske eller at svenske jenter er skar
pere enn sine norske jevnaldrende. 
Bare vi ikke glemmer lillebror.
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1. Miljødommedag?
Feil. De fleste målbare indikatorer tyder på at miljøet blir 
bedre, ikke verre. Problemer som drivhuseffekt og ozon
hull kan bli ille nok, men er ingen trussel mot vår eksistens. 
Eneste måte å utrydde oss selv på er full atomkrig. Men full 
atomkrig kan neppe regnes som en del av dagens miljøpo
litikk. Den første verdensomspennende miljømeningsmå- 
lingen, Health of the Planet i 1992, avdekket at i de fleste 
land syntes folk at sitt eget lands miljø var bra, mens en 
trodde det stod dårlig til i resten av verden. Men dette kan 
jo ikke stemme for alle land. Gresset kan ikke være grønnere 
begge sider av gjerdet samtidig.

Dommedag
ER AVLYST ?

2. Voksende avskoging?
Feil. Verdens samlede skogareal er nesten uendret de siste 
50 år. 11950 hadde verden 40,24 millioner km2 skog dette 
økte til 43,04 millioner km2 i 1994, dette i følge FN. Media 
har en forkjærlighet for å omregne skoghugst til svimlende 
antall av fotballbaner pr. time og lignende. Dette uten å 
opplyse om hvor stor andel av den samlede skogen dette 
utgjør. Likeså er det godt nyhetsstoff at skog forsvinner, 
med ingen forteller om skogområder som vokser til. Europa 
har mistet 50-70% av sin opprinnelige skog. Det meste av 
dette har forsvunnet i perioden fra antikken til fonige 
århundre. Denne avskogingen har gitt rom for Europas 
bosettning og landbruk. Dette har verken ført til massiv 
artsutryddelse eller dårligere miljø. Globalt er 20% av ver
dens skoger forsvunnet siden mennesket begynte med 
landbruk. WWF måtte trekke tilbake en kampanje som 
feilaktig hevdet at to tredeler av verdens opprinnelige 
skoger er nedhugd. Men vil det voldsomme papirforbruket 
i verden føre til avskoging? Fakta er at hele verdens papir
forbruk kan dekkes med tilveksten fra 5% av verdens 
skogareal.

Menneskeheten i ferd med å utslette seg selv på grunn av miljøødeleggelse

Verdens skoger har årlig minket netto tilsvarende Norges areal de siste femti år

Avskogingen av regnskogen har skutt fart siden 80-tallet

Halvdelen av alle dyre- og plantearter står i fare for å Hi utryddet innen 50 år

Lufta i Vest-Europas byer blir mer og mer forurenset

Verdens kjente reserver av olje blir større og større

Økningen i krefthyppighet i Norge skyldes industriforurensning og e-stoffer 6 [n
Det er stadig færre mennesker som sulter i verden 7 J B

3. Forsvinner regnskogen?
Feil. Netto årlig avskogingstakt av regnskogen har falt fra 
0,8% på 80-tallet, til 0,7% på 90-tallet. På 70-tallet ble fryk
ten for at regnskogen skulle forsvinne vakt. Det oppstod 
myter om at regnskogen er jordas lunger som forsyner oss 
med oksygen. Dette er feil. Skog i likevekt forbruker like 
mye O2 som det produserer. Vi får stadig høre at regnsko
gen i Amazonas, som utgjør 1/3 av verdens regnskoger, er 
i ferd med å forsvinne. Siden Columbus’ tid er kun 13% av 
Amazonas avskoget. Mye av dette har skjedd i tidligere 
århundreder, og en stor del av dette er vokst eller er plantet 
til igjen. 80% av Amazonas står fortsatt urørt. Hvis den 
Brasilianske regjering holder sine løfter, vil hele 70% av 
Amazonas bli bevart for ettertiden. Dette står i sterk kon
trast til Europa som har hugget ned mellom 50 og 70% av 
den opprinnelige skogen. WWF har uriktig hevdet at 
Amazonas har blitt redusert med 34% bare fra 1992 til 1996. 
Et viktig moralsk spørsmål vil være om vi europeerne kan 
nekte u-landene å utnytte sin skog i samme grad som vi 
selv har utnyttet vår skog.
(Lomborg s.99-106)

Innen 100 år vil vi ha brukt opp våre reserver av jern, aluminium og kobber

Vi er nå inne i den varmeste periode i dette årtusen

FNs klimapanel tror havet vil stige flere meter i løpet av neste århundre

Å bremse opp drivhuseffekten vil kunne koste mer enn skadene den vil forårsake ‘f 2

’’Verdens Sande Tilstand”
Miljødebatten fikk et dramatisk saklighetsløft da bo
ken ’’Verdens Sande Tilstand” kom ut i Danmark i fjor. 
Forfatteren var ex-greenpeacereren og statistikklekto- 
ren ved Århus universitet, Bjørn Lomborg. Tittelen var 
ment som et korrektiv til verdens mest kjente og leste 

miljørapport ’’Ver
dens Tilstand”. Lom
borg hadde sett seg 
lei på at debatten var 
uvitenskaplig og full 
av svartmaling. 
Sammen med sine 
studenter satte han 
seg fore å gjennomgå 
all offisiell statistikk 
på miljøområdet for å 
se om spådommene 
til miljøorganisasjo
nene holdt stikk mot 
empiri. Organisasjo
ner som Greenpeace,

WWF og Worldwatch Institute feilinformerer. Lom- 
borgs konklusjon var klar. Vi etterlater kloden som 
et bedre sted å leve enn da vi mottok den.

"Verdens Sande Tilstand”, Forlaget Centrum, Dan
mark, ISBN 87 58311149

4. Artsutryddelse 
Greenpeace har tidligere 
hevdet dette, men de inn
rømmer nå at 0,7% pr 50 år 
er et mer realistisk anslag. 
Det er ingen massiv utryd
delse av arter. Det finnes 
kun dokumentasjon for at 
724 arter har blitt utryddet 
siden 1600. Dette av et an
slått totalantall av arter på 
jorda til mellom 10 og 80 
millioner arter. Det er også 
en myte at artsutryddelse 
er spesielt rask nå. 99,9% 
av alle arter som har levd 
har dødd ut, og det uten 
menneskets inngripen. De 
værste ’’miljøsvina” var 
steinalderjegeme og poly- 
neserne som i forhistorisk 
tid trolig utryddet tusenvis 
av arter. Et feilaktig tall som 
ofte går igjen er at 40000 
arter årlig dør ut. Tallet er 
hentet fra en teoretisk mo
dell skapt av biologen Nor
man Myers. Tallet har blitt 
popularisert av USAs vi
sepresident Al Gore, og det 
har gått kloden rundt fra 
avis til avis. Det har sim
pelthen blitt gjentatt så of
te at mange tror det er sant. 
(Lomborg: s.214-222)

5. Mer forurensning: 
Feil. Nedgang i kullfyring og 
innføring av bil-katalysatorer 
har bidratt til at luftforurens
ningen i byene har falt drama
tisk. De siste tyve år har meng
den partikler i lufta i EUs byer 
falt med omkring 50%. Et ta
lende og godt undersøkt ek
sempel er London. Der har 
mengden av partikler i lufta 
minket med 90% siden 1930. 
Her har ikke lufta vært så ren 
siden 1600-tallet! Når det gjel
der blyforurensning er resul
tatene enda bedre. Blyinnhol
det i USAs byluft er redusert 
med hele 97% siden 1977. Inn
holdet av Svoveldioksid er falt 
med 80% siden 19.62 og i Kø
benhavn var SO, innholdet i 
lufta ti ganger høyere mellom 
1850 og 1970 enn det er i dag. 
Det er viktig å påpeke at dette 
ikke betyr at lufta er ren nok, 
bare at den er blitt renere enn 
den var før. I følge Bjøm Lom
borg er partikkelforurensning 
det mest undervurderte miljø
problemet i dag. Målt i netto 
helsegevinst pr krone til mil
jøvern er tiltak for å begrense 
svevestøv de lureste vi kan 
investere i.
(Lomborg: s.147-160)

6. Kreft:
Kreft er først og fremst en al- 
derssykdom. Ettersom levelade- 
ren vår har økt, fører det til at 
flere vil dø av sykdommen 
Usunnt kosthold og røyking er 
hver skyld i en tredel av alle kreft
dødsfall i Vesten. Forurensning 
forårsaker trolig kun 2% av kreft
dødsfallene. e-stoffererdemest 
misforståtte stoffene vi putter i 
oss. e-merkingen ble innført for 
verne folk mot skadelige tilset- 
ningsstoffer. Likevel tror folk at 
de i seg selv er en stor trussel 
Kaffe og flere av våre daglige 
matvarer ville aldri ha bestått de 
testene som vi krever at e-stof- 
fer skal gjennomgå. To daglige 
kopper kaffe, eller et gram basi- 
likumkrydder, er trolig omkring 
300 ganger så kreftfarlig som det 
inntaket vi får fra selv de ster
keste sprøytemidler i landbru
ket. Dette betyr ikke at vi skal 
slutte å drikke kaffe, bare at vi 
skal slutte å bekymre oss så mye 
for kjemiske tilsetningstoffer. 
Komisk blir det først når jeg har 
snakket med folk som sitter og 
damper på en røyk samtidig som 
de snakker om ”de farlige e-stof- 
fene” som multinasjonale sel
skaper prøver å drepe dem med. 
(Lomborg: s. 187-213)
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7. Blir vi friskere og mettere?
Sant! 1 1970 sultet 35% av alle i U-landene. 11991 
var det sunket til 21%. FN anslår, at om ti år vil 
andelen sultende synke til 12%. Denne forbedrin
gen er utvilsomt det mest fantastiske som har hendt 
i dette århundret.

Dette var andelen sultende, men har antallet sultende 
også gått ned? I løpet av de siste tretti år er det 237 
millioner færre, som sulter. Tar en befolkningsveksten 
med, er det over 3.000 millioner flere som får nok mat (i 
henhold til FNs definisjon). Stadig hører en at dette 
ikke kan fortsette i framtida. Dette er også feil. Siden 

1961 er verdens matvareproduksjon fordoblet, U- 
landenes tredoblet, mens landbruksprisene er halv
ert. FN oppsummerer det hele ganske klart: ”De 
siste 50 år har fattigdommen i verden falt mer enn i 
de foregående 500år.”
(Lomborg: s.55-62 og 83-89)

8. Nok olje?
Riktig. Fordi olje er en ikke-fomybar ressurs må vi vel 
snart gå tom, ikke sant? Spørsmålet er ikke relevant stilt. 

Hovedsaken er hvor store reserver vi kjenner. Selv om vi 
pumper opp mer og mer olje, så oppdages det flere og flere 
oljefelter. Øvre teoretiske grense er mengden av olje i jord

skorpa som tilsvarer dagens forbruk i 6500 år. Samtidig 
gjør ny teknologi det mulig å stadig større deler av de 
eksisterende depotene. (Lomborg: s. 110-117)

9. Mineralressurser
Feil. Det vil sannsynligvis aldri bli knapphet på metaller disse 
metallene. For den saks skyld blir det trolig heller ikke noen 
mangel på 23 av de 25 viktigste mineralene i verden. Dette fordi 
det oppdages nye ressurser i høyere tempo enn vi bruker dem. 
Råstoffene gjenvinnes i større grad og noen kan også erstattes 
av andre mineraler. Generelt er prisene på de viktigste mineralene 
falt til en tredel i løpet av dette århundret. Dette viser at knapphe
ten på disse har vært minkende. ’’Kjente reserver” er ikke noen 
fast størrelse. Selv om vi bruker 3000 ganger så mye aluminium 
som ved forrige århundreskifte, er prisen falt til en åttedel. 11950 
hadde vi kobber nok til 42 års forbruk. Femti år senere, og med 
fem ganger så høyt årlig forbruk, har nok til 56 års forbruk. Hvis 
denne utviklingen fortsetter, vil vi hvert år få tilgang på flere nye 
års forbruk enn vi forbruker.
(Lomborg: s. 126-136)

10. Nybygd drivhus ?
Feil. I vikingtiden var klimaet varmere enn i dag. Dette var ikke 
menneskeskapt. Mesteparten av temperaturveksten i dette år
hundret kom i perioden 1910 til 1940, da vårt utslipp av drivhus
gass var langt lavere enn i dag. Hvor mye av klimaøkningen som 
er naturlig, og hvor stor del som er menneskeskapt, er det ikke 
erfighet om. Det finnes interessante teorier som forklarer tempe
raturstigningen med endring i solflekkaktiviteten eller endring av 
jordas gjennomsnittlige skydekke. Men FNs klimapanel (IPCC) 
har slått fast at deler av temperaturstigningen på 0,3 til 0,6 grader 
faktisk er menneskeskapt. Hvor mye har mennesket påvirket meng
den av drivhusgasser alt i alt? Siden den industrielle revolusjon 
tok til har mengden av drivhusgasser i atmosfæren økt med 0,5%. 
At tallet er så lavt, skyldes at den viktigste drivgassen er vann
damp. Når det gjelder karbondioksid, er økningen trolig 30% de 
siste to hundre år. (Lomborg: s. 223-246)

OLJEMALERI: «FORBRENNING
AV ROLF GROVEN

11. Går verden ad undas ?
Feil. Hvis IPCC får rett i sine spådommer, vil havnivået stige 50 centimeter 
frem mot år 2100. Dette kommer ikke til å skyldes at polisene smelter, men i 
hovedsak at vannet utvider seg når det blir varmere. Teoriene om at 
Golfstrømmen vil skifte retning, eller at drivhuseffekten vil føre til sterkere 
stormer, er kan ikke underbygges. Nederlendere, og innbyggere i Bangla
desh vil trolig ha sterke meninger om dette spørsmålet!

10 rett: Fremtiden i våre hender 
inviterer deg på vann & brød fest.
11 rett: Greenpeace inviterer deg til 
ishavskrus med Bastesen
12 rett: FN sponser deg hytte på 
Maldivene. Snorkel inkludert.

12. Dyrt drivhus?
Trolig riktig. Hvis drivhuseffekten i neste århundre 
forårsaker en temperaturstigning på to grader, vil kost
nadene ved å stabilisere klimaet være større enn de 
samlede kostnadene som drivhuseffekten forårsaker. 
Å stabilisere utslippet av CO2 på dagens nivå vil 
koste det dobbelte av skadevirkningene, mens en sta
bilisering av temperaturen vil koste det åttedobbelte 

av utgiftene. Dette om vi kan feste lit til beregninger gjort 
av miljø-økonomen William Nordhaus. Klimaproblematik
ken bør i fremtiden ta utgangspunkt i hvor mye vi er villig 
til å betale for å forsinke drivhuseffekten noen år. Kyoto- 
avtalen hadde som mål å stabilisere I-landenes utslipp av 
klimagasser på 1990-nivå. Hvis denne avtalen gjennomfø
res, vil det føre til at gjennomsnittstemperaturen anslags
vis blir 0,15 grader kaldere enn uten avtalen. Dette tilsva

rer en bremsing av klimautviklingen på syv år. Et spørs
mål som er prinsipielt viktig er om pengene som vil gå 
med til mottiltak mot drivhuseffekten kan bh brukt mer 
fornuftig på andre miljøtiltak. Kostnadene ved kun ét 
års klimapoltikk kunne ha finansiert rent drikkevann 
og kloakering til hele den tredje verden. (Det må presi
seres det vi tror om fremtidig klimaøkning stammer fira 
datasimuleringer det hefter stor usikkerhet ved.)
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På Kino
Heseblesende

Lola (Franka Potente) og Manni (Moritz Bleib- 
trau) er et fattig par. Manni jobber for kjeltringen 
Ronnie (Heino Ferch), og mens Manni er ute på 
en jobb mister han 100.000 DM. Ronnie er langt 
fra happy, og han gir Manni 20 minutter til å skaffe 
tilveie pengene, ellers er det slutt på Manni. Man
ni er fortvilet, og desperat ringer han Lola, som har 
hjulpet ham mange ganger før. Lola tar imot den 
dårlige nyheten, slenger røret på og starter å løpe. 
Den tyske regissøren Tom Tykwer var represen
tert under filmfestivalen i år med filmen Løp Lola 
løp, som var et friskt og trendy innslag.

Mitt navn er Joe
Et kjærlighetsforhold i et narkooppgjør er temaet i 
filmen signert regisøren Ken Loach. Hovedperso
nen Joe (Peter Mullan) har klart å holde seg unna 
flaska ei stund. Nå bruker han tida på å trene 
Glasows elendigste fotballag, mens han tjener til 
livets opphold med kullsvarte småjobber. En av 
disse småjobbene fører han i armene på kommu- 
nearbeideren Sarah. De utvikler et forhold, men 
dette blir satt på en hard prøve når Joe blir presset 
til å være narkokuréer. Når Joe prøver å berge 
forholdet ved å frasi seg jobben, blir det hett...

Hjemmeside for filmen: www.artisanent.com/

Flaskeposten
Kevin Costner spiller en ensom og deppa båt
bygger. I savnet av sin døde kone, skriver han en 
savnfull flaskepost til henne. Flaska blir plukket 
opp av journalisten Theresa (Wright Penn). Hun 
sporer opp båtbyggeren for å skrive en reportasje 
om han. Null poeng for å gjette at ’’Flaskeposten” 
blir duppende i et hav av kjærlighet. Romansen 
fosset inn 20 mill $ første uka i statene, noe som 
selvfølgelig ikke betyr en pøkk om det finnes et 
snev av originalitet. Den er på kino fra 16. april

Hjemmeside finner du på: www.message- 
bottle.com

______________________________________________________ WfQ|

Tung-i-ramen 
nudeller aldri'

Forståsegpåere vil ha det til at 
nudler er det mest fetende du kan 
ete, og nuddelfabrikanten bak 
Tung-i-ramen - det nyeste fort- 
matproduktet i hyllene - legger 
ved en liten pakke olje. Fett er 
ikke fett nok, ser du.

Sammen med oljeblandinga får 
du en pose hockeypulver med 
oksehode på som vekker allmenn 
interesse i de mørkere kriker i lo
kalet. Tung-i-ramen er importert 
av Oluf Lorentzen Import og Eng- 
ros A/S, og forefinnes i en lekker 
innpakning med blått og oransje 
plastomslag. Fås kjøpt i velas
sorterte dagligvareforretninger, 
og tilberedes raskt mellom pro
grammene på de reklamefinansi
erte kanalene; Den er hendig i 
formatet og skjemmes bare del
vis av sin til tider slette overset
ting av taiwansk.

Festen er i gang. Mens dom- 
merparykken av en nuddel-kloss 
mykner rimelig kjapt i gryta, for
søker jeg å tilnærme meg olje- 
blandingen. Den er klumpete og 
gul i det ene hjørnet og mer gyl- 
denoransje tyntflytende i det an
dre. Hockey pulveret er som all
tid grått i sin anonyme forpak- 
ning.

I Utropias prøvekjøkken for 
fortmat setter jeg meg vel til rette 
med skje og gaffel. Vi har allere
de prøvesmakt de sprellende 
makkene, den ble på rekordtid al 
dente, for å si det med våre ven
ner italienerne.

Til tross for pakningens man
ge forslag om tilberedning og ser
vering, velger jeg den raske spag- 
hettivarianten med dørslag og 
deretter flat tallerken. Et kvikt og 
stort dryss med hockey, og ny-

Se, hvoi
FOTO: ANDRÉ KVERNHAI

Ung studine setter til livs en porsjon Tung-i-ramen. 
mett hun blir!

telsen er nær.
Skulle noen kjenne en 

brannmann, bes vedkommen
de vennligst sette meg i for
bindelse med ham. Tung-i-ra- 
men koker og brenner under 
huden min, på føttene i sær
deleshet. Har aldri opplevd 
mat som setter meg i en slik 

tilstand av paranoid forfølgd 
før. Det stikker som ti tus 
alvetommeltotter.

Men min ærede redaktør k 
avslutningsvis fastslå at Tun 
i-ramen er økonomisk - det b 
bare mer og mer etter hvert sc 
du tygger.

Ingrid "Hang-Tai” Hedlui

http://www.artisanent.com/
http://www.message-bottle.com
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Mona Varpe

Nyoppstartede RB&C er en klubb 
som tar sikte på å presentere livemu- 
sikk i sjangerene rock, blues og co
untry. RB&C er tilsluttet Norsk Rock 
Forbund og Norsk Blues Union. De 
samarbeider også aktivt med lignen
de klubber over hele landet. Under 
ledelse av Siri Therese Jenssen har 
RB&C som mål å skape en scene for 
amerikansk tradisjonsmusikk, samt å 
samarbeide med hele musikkmiljøet i

—---------------------------------------------------------------------------

Marion Annie 
Falmer leste oss 
Øjennom knappe- 
hull og blodstenk 

sin siste dikt
samling Utsatte 
itrøk.

Marianne Søndmør
Tore Vik (foto) 

[Kvinner som kokte fløy- 
fgakppplammene melk 

lagde rømekolle.” Ma- 
l°n Annie Palmer bruk- 
r stemmen til ho og han. 
Fo legger kvitklærne i 
Pyskavelen, går i fjæra

med askebøtta, sykler til 
Samvirkelaget og skriver 
brev til ungene sørpå. 
Han setter seg ved vin
duet, tygger skråtobakk 
og henger blank-kasjett- 
hua på stolen. Dermed 
tegnes et bilde av en 
nordnorsk kvinne mange 
vil kjenne igjen. Det er et 
personlig og nært ut
trykk. Palmer erindrer 
gjennom luktesansen. 
Lukter fra klasserommet, 
skotøy, lær og veier hen- 
setter leseren i en nos
talgi vi ikke kan være for
uten.

Forholdet mellom kvin
na før i tida og nå presen

Ny rockeklubb i Tromsø
Tromsø. Klubben har kontor ved Det Lille 
Kulturhus, og har allerede etablert et sam
lingssted på Mack-kjelle- 
ren der det holdes ”jam” 
annenhver tirsdag. Publi
kum oppfordres til å ta 
med instrumenter og mø
te opp.

Klubben har allerede 
70 medlemmer, og alle an
dre interesserte ønskes 
hjertelig velkommen. 
RB&C får muligens overført 30.000 kro- 

RB&C

teres via diktet Rokk.
- Æ kan ikkje nåkka 

med sånt, skriver Palmer 
og formelig nikker mot mor 
og bestemor. Her anes en 
inderlighet kun kvinner 
seg i mellom føler på krop
pen. Diktene rommer en 
rytme og fremføres med 
pust på Teaterkafeen.

Bestefars sterke armer 
og bestemors tilbereding 
av blodpølser får smile
bånd til å trekke seg.

Palmer holder en jevn 
balanse mellom barn
domsminner, forundring 
over natur- og dyreverden 
og tilbakeblikket mot en 
annen tid. 

ner i tilskudd fra Rikskonsertene, penger 
som ble søkt om fra initiativtakere sist 

høst til en klubb det aldri 
ble noe av. RB&C håper 
å få bevilget disse pen
gene, slik at de kan skape 
et aktivt konsertmiljø i 
Tromsø, der kreativitet 
og nytenkning vil stå i fo
kus. RB&C ønsker også 
å samarbeide med stu
dentene og musikkmiljø

et ved Universitetet.

En personlig bok
Brett Borgen skriver om en 
kjærlighet som ikke lar seg 
stenge inne av kvinnesak.
Se dette menneske er en 
personlig bok om det å ikke 
la seg putte i bås og det å 
elske et annet menneske.

Ragnhild Vik Nilsen

Vi fortsetter vår serie om kvinnelig litteratur 
og tar denne gangen for oss Se dette mennes
ke av Brett Borgen. Boken kom ut i 1974 og 
var på denne tiden svært kontroversiell.

Boken er satt sammen av mange korte 
tekster og dikt. Noen er innspill i samfunnsde
batten, andre er kjærlighetserklæringer. Felles 
for dem alle er Borgens karakteristiske tone og 
hennes personlige stil.

Kristen avviker
Forfatterens kristne livssyn er også fremtre
dende i boken og er nok det som først og 
fremst har gjort henne kontroversiell. Borgen 
skriver naturlig om erotikken mellom to men
nesker som elsker hverandre, noe som sjel
den blir akseptert i tradisjonelle kristne kret
ser. Samtidig setter hun spørsmålstegn ved

Førstkommende torsdag arrange
res det konsert på Roger’s der RB&C 
har skaffet trondheimsbandet Fig Le
af i en splittkonsert med Big Bang. Se 
forøvrig konsertannonse.

Informasjon om kommende kon
serter og medlemsinfo. får du på:

http://welcome.to/RBnC
RB&C
Grønnegt. 104
9008 Tromsø
Tlf. 77641888
Fax 77641889

70-åras kvinnesak og den politisk korrekte 
sosialismen. De radikale kretser hadde heller 
ikke noe særlig til overs for mennesker som 
ble kristne i voksen alder. Likevel er det langt 
fra konservative tanker Borgen serverer oss.

Mangfold
Ingen kan kalle dette en strengt strukturert 
bok. Tvert imot spriker tekstene i alle retnin
ger. Her er et stort mangfold av kloke tekster, 
for Brett Borgen er et klokt menneske. Her er 
tekster om krig, angst og maktesløshet, men 
også om kjærlighet, pågangsmot og glede. 
Og selv om kjønn har en underordnet betyd
ning, er det kvinnelighet som gjennomstrøm
mer alle tekstene.

Forut for sin tid
Brett Borgen var en av de virkelig store opp
rørerne på 70-tallet og har forsåvidt fortsatt 
med det. I dag er det nok mange som deler 
hennes syn på kvinnesak, men i saker som 
abortloven er hun fortsatt kontroversiell. Hun 
tok et oppgjør med kvinnesakens negative 
konsekvenser nesten før de ble synlige.

I Se dette menneske er det først og fremst 
mennesket som står i sentrum - kjønn spiller 
tilsynelatende liten rolle. Likevel er dette en 
bok om å være kvinne, på 70-tallet og til alle 
tider. For kjærligheten er evig.

http://welcome.to/RBnC


I spilleren
Anti/Epitaph

Jeepster

Jetset

Fat possum/Epitaph

City Slang

* Belle & Sebastian- The Boy With The Arab Strap 
Søt, sjarmerende og minimalistisk visepop.

* Built To Spill- Keep It Like A Secret
Genial og forførende gitarpqp. En av årets beste plater

* Macha-Macha
Tortoise møter My Bloody Valentine ?

Europa rammes av 
Live-AID bølge 

Artister over hele kloden 
mobiliserer i disse dager 
til støtte for flyktningene 
fra Kosovo. I USA har fle
re Vietnam-veteraner he
vet seg på bølgen. Foren
inga for musikere som støt
ter Kosovo, The Spiral 
Group, har erklært 15 mai 
internasjonal støttedag.

De arrangerer konserter 
over hele landet, blant an- 
net en diger happening 
med 80 band i Los Ange
les. I Norge har som kjent 
Åge Aleksandersen m.fl. 
invadert TV-skjermene. 19. 
mai går krydderjentene, 
Sting og Noel Gallagher på 
scenen på Old Trafford i 
en diger støtte konsert.

trondheimsbandet Fig Leaf og Oslo-tri- '

Mgevcn Electric'Psalmbook. Mange | -■ K

de ikke minst klarte å bevise på siste Aage Skar, Gunnar Berg, Per flaa, Paal Ivers 
By larm i Stavanger. Bandet spiller frisk bandet Fig Leaf.
poprock med referanser til blant annet. Konserten holdes på Roger’ s, torsdag 29.4, bill: 1 
Beach Boys og Soundtrack ofOur Lives. Arr: RB&C

Ellers mener R &R 
at...

...ingenting blir det sam
me etter at Glen Madeiros 
forlot listepopen. ”Fitt- 
stim” er en tittel som vek
ker positive assosiasjo
ner. Neste swim suit-utga- 
ve av Sports Illustrated 
bør derfor fokusere på 
kvinner med makt, bl.a. 
Margreth Thacher, Made
line Allbrightog Benhasir 
Butto. Vi mener også at 
gruppa Judas Priest bør 
gjenforenes og at Milose
vic fortjener studentenes 
fredspris.

R &R mener videre at

* Tom Waits- Mule Variations
Tom Waits er tilbake med sin rå og vakre skramlerock.

Gamle variasjoner av 
Tom Waits

Tom Waits har kommet 
med sin første plate siden 
The Black Rider for syv 
år siden. Han kunne like 
gjerne tilbragt 7 år i Tibet, 
for Mule Variations er 
ikke det mesterstykket vi 
hadde ventet oss. Vi blir 
riktignok deprimert av å 
høre ham synge, men vi 
sovner lenge før selv- 
mordstankene tar over
hånd. Det blir ikke det 
samme som før, og vi lurer 
nesten på om han har slut
tet å drikke.

mange ting i livet er 
skrytt, bl.a. true lov 
p-piller. Vi er helt ul 
stand til å se hvo 
dette angår oss. Vi er 
imot ikke mot de a 
pop-pillene: Potenspi 
Huskepillen og de 
pillene vi nettopp sp

R & R har kollel 
meldt seg inn i: orgai 
sjonen for sikkerhe 
samarbeid på Balkan 
hovas vitner og PatS 
Fan Club. Vi venter 
spenning på Sheep P 
bone remixen av foi 
Rammstein-plate. f 
mye ettertanke ha 
kommet til at den f 
floppen neste år bli 
2001, siden ingentin; 
der på en foreståendi 
vasjon av flygende g 
steiner fra verdensi 
met. Filmskaperen var 
hjemme da vi skulle $ 
re,. Årets store slag 
blir ’’Instant eyelash 
tification because yoi 
serve it”.

Mona V.

’’Carboot soul”Nightmares on Wax: 
Warp records
Jeg ble litt overrasket over Car- 
boot soul første gang jeg hørte 
den. Jeg forventet meg en studio
skiver med en fast og ren produk
sjon. Det jeg fikk høre var en laid- 
back instrumental og rolig plate. 
Dette er mer en soul enn en hou
se plate, med hip-hop beats fu
sjonert inn i musikken.

gi, men ikke energisk, den er vari
ert, men ikke masete, og for en 
gangs skyld er mangelen på vokal 
en bra ting. Helt klart et sikkert 
kjøp. Ukas anbefaling på Klubb 
Sju.

Det begynner med Les Nuits, 
12”en fra skiva, som er kanskje 
det mest tradisjonelle av spore
ne. Litt glatt og ensformig i star
ten, så kommer elementene inn 
og gjør det mer komplekst, mer 
vanskelig - som er bra. Så følger 
Morse, Ethnic Majority og vide
re til Capumcap, hvor den sam
me lunefulle tonen preger musik
ken. Men jeg savner litt vokal på 
denne skiva. Bare noen få spor er 
akkompagnert, da med en mis
tenkelig Portishead-liknende 
stemme. Det andre som er litt ne
gativt med denne platen, er at jeg 
mistenker at den blir litt enkel. 
Men ellers, til slutt, for å sitere 
George Evelyn fra NOW: "Doing 
the live side proves there is more 
to music”.

danseglade rytmer. Resultatet er 
svært underholdende og anbefa
les til enhver festlighet.

Denne platen er nok ingen stor 
utgivelse, men den vil utvilsomt 
gi deg rockefot og et smil om mun
nen. Japanerne kan tydeligvis mer 
enn å lage biler!

pizzicato five: “playboy & playgirl” 
Matador
Det japanske bandet pizzicato five 
er nok en gang ute med sin særeg
ne musikk. Bandet har gitt ut over 
30 plater i Japan og har nikket å bli 
helter på hjemmebase. For noen år 
siden ble de signet på det aner
kjente selskapet Matador, og har 
siden klart å opparbeide seg kult- 
status både i Storbritannia og i 
USA.

Pizzicato five består av paret 
Konishi Yasuhara (mann) og No- 
mia Maki (kvinne), hvor Konishi 
utgjør hjernen. Det som gjør pizzi
cato five spesielt er den japanske 
kvinnevokalen som akkompagne
res av easylistening blandet med 
techno-elementer. Det hele gir en 
følelse av 70-tallet i en 90-talls inn
pakning, krydret med humor og

som var overraskende siden de 
forrige soloplatene fikk nokså la
ber kritikk her til lands. Jeg er imid
lertid av den oppfatning av at alt 
Frank Black gjør er bra, og at ”Pis- 
tolero” føyer seg inn i rekken av 
suverene perler fra en stor mann.

’’Pistolero” byr på så mangt; 
fengende rock og søt poprock i 
ekte Beach Boys- stil. Rockelåte- 
ne er denne gangen hardere og 
det låter energisk og ikke minst 
tett.

Denne platen er obligatorisk for 
alle Pixies-fans, samt de som verds
etter god rock n" roll.

Mona V.

Crazy Penis: ”A nice 
Paperecordings
Cracy Penis kommer ut på papere
cordings, samme selskap som 
Kenny Hawkes, new phunk theo
ry og norske Those Norwegians - 
ett av prosjektene til Rune Lin- 
bæk. Det har kommet mye bra stoff 
fra selskapet, og det gjør det fort
satt. A nice hot bath with... er en 
av de beste skivene jeg har hørt på 
lenge. Sporene er lange og de skif
ter totalt retning i ett og samme 
spor, næ som rett og slett ikke 
gjør plata trettende i lengden. Do 
it good, 3 play it cool. Mambo og 
de andre sporene gir deg en god 
følelse. Musikken minner mest om 
den New York-baserte house-ly- 
den Body' n' soul, latinsk-inspirert 
varm musikk Skiva er full av ener-

frank black and the catholics: “pistolero” 
Play It Again Sam Records
Frank Black er ute med sin femte 
solopiate. I likhet med sin forrige 
utgivelse hai- han med seg bandet 
The Catholics. Den foregående 
platen "Frank Black And The Cat
holics” fikk gode kritikker, noe
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Fire på rad
W10^"  
nettPreik
Eksamen nær
mer seg med 
stormskritt, da er 
det jammen godt 
å kunne ty til litt 
cyber-eskapisme 
med nettpreiks 
hjelp.

Først ut må vi rette opp 
en feil i forrige nettpreik, 
linken som ikke stemte 
skulle være http:// 
home.sol.no/~shaanshu/ 
. Takk til Jørgen.

”Er det noe du irrite
rer deg grønn over? Pro- 
testér her:” Disse opp
løftende ord møter det 
når de surfer innom pro- 
testforeningen Nei til alt 
sin hjemmeside på http:/ 
/home.sol.no/~havnaas/ 
protest/. Husk at det kan 
være sunt å lufte sin inne
stengte aggresjon en 
gang i blant. En annen 
litt måte å diskutere på er 
å svippe innom Over 
Skydekket på http:// 
www.insidetheweb.com/ 
mbs.cgi/mbl95418 som 
kort forklart er en slags 
www-basert news-grup- 
pe. Jeg skjønner meg 
ikke helt på denne siden, 
men den virker interes
sant.

Et av mine absolutte 
favoritter på den musi
kalske sfære er 16 Horse
power. Hvis du ikke har 
hørt dette bandet, gjør 
det - surf så straks inn
om deres side Scrawled 
in Sap på http://listen.to/ 
16horsepower. Legg for 
øvrig merke til den, etter 
min mening, stilrene og 
tøffe designen.

19. mai er den store 
datoen for Star Wars 
fans over hele verden. 
Da er det nemlig premie
re på George Lucas film 
Star Wars Part one: The 
Phantom Menace i USA 
noen-og-tjue år etter 
den første, som egentlig 
er den tredje.... Den har 
videre meget solide 
skuespillere som Liam 
Neeson og Ewan Mac
Gregor. (syns jeg ser for 
meg sistnevnte løpe 
nedover en futuristisk 
gate etterfulgt av storm- 
troppere mens Iggy 
Pops ’’Lust for Life” 
dundrer i bakgrunnen 
og han roper: ”1 need a 
fuckin’ hit, man!”) Det 
ryktes at allerede nå har 
folk lagt seg i telt uten
for billettkontorene, 
mens de mest fanatiske 
ligger og fryser, kan du i 
fred og ro surfe innom 
den offisielle siden 
www.starwars.com

Det var alt for denne 
gang. Hvis du ikke har 
fått'det med deg til nå: 
tips/ros/kredittkortnum- 
re kan mailes til 
DeThomaso@c2i.net.

Hvem er lurest av 
fotballspillere og 
synkronsvømmere?

Trine Elvenes, 19 år, ikke- 
studerende, supporter

- Synkronsvømmeme er dumme
re, det er tross alt lurere å løpe 
etter en ball. Dessuten er kjæ
resten min fotballspiller. Som tid
ligere sportsrytter, må jeg si at 
sportsrytteme er lurere enn bå
de fotballspillerne og synkron
svømmeme.

Lena Larsen, 22 år, 
farmasi, supporter

- Det må bli fotballspillere, si
den min kjærest også er fotball
spiller.

Chris Jacobs, 23 år, 
farmasi, fotballspiller

- Fotballspillerne er lurest! Det 
er ikke så lurt å svømme med 
hodet under vannet og sprelle 
med beina. Men synkronsvøm
meme er sikkert veldig hyggeli
ge, dessuten har de penere drak
ter enn oss fotballspillere.

^l^M^‘erbrntto.

SXV60^,Se«t7767305lietter
Jørn Hoel, 24 år, farmasi, 

fotballspiller
- Fotballspillere, siden de spiller 
fotball. Jeg kjenner mange lure 
fotballspillere. Jeg kjenner ingen 
lure synkronsvømmere.

http://home.sol.no/%7Eshaanshu/
file:///home.sol.no/%7Ehavnaas/
http://www.insidetheweb.com/
http://listen.to/
http://www.starwars.com
mailto:DeThomaso@c2i.net


Mens vi venter på Nord-Norgebanen..
Kom mai du skjøn* 
ne milde gjør våren 
atter grønn. La 
nervers tårer sildre 
- la herren høre din 
bønn. Eksamen 
herjer vår nattero 
og gir ikke slipp på 
vårt sinn. Om bare 
fornuften med 
tanker tok bo og ga 
med det annet kinn.

Onsdag 28.april 
’’Englepels” med Totaltea- 
tret på Rådstua 1800.

Torsdag 29.april 
’’Forskningspolitikk i USA - 
institusjoner og trender” er 
Vitenskapsråden i Washing
ton, Tore Lis tittel på sin åp
ne forelesning i Nordlyspla- 
netariet 1000. ’’Englepels” 
med Total teatret på Rådstua 
1800, siste forestilling. Kon
sert med Sigleas i regi av 
RBC-klubben på Mack-Kjel- 
leren. Kaffe å Lars fortset
ter sine intimkonserter med 

verker av jazzlegenden Du
ke Ellington. Internasjonalt 
Seminar tar for seg oljesel
skapenes utvinningstempo 
under tittelen ”Den siste ol
je” 2000.

Fredag SO.april
Klaverkonsert med Bach og 
Jazz i Grønnåsen Kirke klok
ken 2000. I dag er siste 
sjangse til å få med seg ut
stillinga om holocausts glem
te ofre i Skippergata 16. 
Åpent til 2000. På Mack- 
Kjelleren kan du få med deg 
bandet Two Decades. Ellers 
oppfordres alle til å få med 
seg Circus Maximus i Hoved
gården på universitetet. Fan
tastisk god mat og drikke (for 
ikke å glemme prisene).

Lørdag 1. mai
I dag kan du kuulen' med to 
filmer på Tromsø filmklubb. 
Først settes verdenshisto
riens første gangsterfilm opp, 
The Great Trainrobbery fra 
1903. Den mest HiTecke ef
fekten i denne filmen er når 
gangsteren skyter med re
volver rett mot kameralinsa. 
Dette vil nok neppe være li

ke skummelt i dag som for 
96 år siden. Kveldens ho- 
vedfilm er imidlertid The 
Man Who Shot Liberty 
Wallance av John Ford fra 
1962. l.mai- Studentgudstje- 
neste i Domkirka klokka 
19.00. Tema er "Gi så skal 
dere få". Liturg er Knut Ol
stad. Bob Benoni fortsetter 
sitt fyrverkeri på Mack-Kjel- 
leren.

Søndag 2.mai
Utstillinga ’Tekstil- bilder, fi
gurer, minner” kan sees hos 
Nordnorsk Kunstmuseum. 
’’Sommerens stjernehimmel 
på sørlige breddegrader” ved 
universitetslektor Franck Pet
tersen kl. 1300 på Tromsø 
Museum - Universitetsmu- 
seet. "Lofotliv i gamledager" 
er en musikalsk, kulturhisto
risk reise i nordnorsk kyst
kultur framført av Dag Ka- 
j ander og Kai Larsen 1400 
på Tromsø Museum.

Mandag 3.mai
And now the news.

Tirsdag 4.mai
Blå Rock viser nok en

gla'voldsfilm fra Hong Kong 
klokka halv ti. Kveldens 
goodguy er Chow Yun Fat. 
Kiiiiaaa!

Onsdag S.mai
Ukens sykeste side:
www.shoppingcartabuse.com

Torsdag 6.mai
Bibelseminar på Lagshuset 
klokka 18.00. Temaer "Skils
misse og gjengifte" og talar 
er Håkon Augdal. Semeste
rets siste Internasjonalt Se
minar avrunder med ’’Fører 
sannhet til forsoning?” 
Spørsmål rundt amnestilov- 
giving med utgangspunkt i 
sannhetskommisjonen i Sør- 
Afrika vil være noe av det 
Torbjørn Sande, politiførste
betjent i KRIPOS samt Ken
neth Christie vil snakke om.

Fredag 7.mai
Etnisk Musikkafé med Quar- 
tango på Teaterkaféen kl. 
2200. Påtryneteatret har pre
miere på sin 10 års jubile- 
umsforestilling på SubSirkus.

Lørdag 8.mai
Husk å vaske bunadsskjorta 

samt sende bunaden på re 
Ni dager igjen til beina s 
tynes i sko og tog.

Søndag 9.mai
Har du fått med deg utstill 
ga Mayakunst hos Tron 
Kunstforening? Siste mul 
het i dag. Det samme gjel( 
minneutstillinga rundt d 
bulgarske kunstneren Do 
Bankovs arbeider.

Mandag 10.mai
Seilkurs arrangeres på Lø 

ta hos Tromsø Seilforeni 
over 3 dager: lO.mai, 19.no 
og 26.mai.

Tirsdag 11. mai
Blå Rock viser Rowan å 

kinsons aller beste Blai 
Adder-filmer. Klokka halv 
kan du være med til de gjø 
mete skyttergravene i Flai 
dern 1917 sammen me 
Fuck-off-Baldrick og Da 
ling.

Hvis Dl vil legge inn noe p 
Mord-Norge-banen, konluk 
oss på faks/teletbn/e-posi 
nordnorgebanen@yahoo.com 
ELLER stikk innom glassbu 
ret på SVE.

Utropia — studentavisa i Tromso, Universitetet — SVF, 9037 Tromsø, tlf: 77 64 42 83, faks: 77 64 51 99 
e-post: utropia@stud-org.uit.no. Internett: http://www.utropia.no
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